
  
 

 

VERGADERING VAN 
 

25 JANUARI 2024 
 

 
 
 
 

STENOGRAFISCHE NOTULEN 
VAN DE PROVINCIERAAD 
VAN ANTWERPEN 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 





VERGADERING VAN 25 JANUARI 2024 

 3

PROVINCIERAAD VAN ANTWERPEN 
__________ 

 
VERGADERING VAN 25 JANUARI 2024 

__________ 
 
 
De vergadering wordt geopend te 14.30 uur. 
 
Mevrouw de Gouverneur en de heer Provinciegriffier zijn aanwezig. 
 
Tekenden de aanwezigheidslijst: 
ANCIAUX Koen 
BAKELANTS Ann 
BOONEN Nicole 
CALUWÉ Ludwig 
CLAESSEN Jan 
COLSON Mireille 
CUYLAERTS Nathalie 
DANEELS Tobias 
DE HAES Jan 
DE QUICK Erik 
DE WINTER Stefan 
DILLEN Koen 
FRANÇOIS Catherine 
GEYSEN Kris 
GYS Seppe 
HELSEN Katleen 
LAUWERS Linda 
LEMMENS Luk 
PALINCKX Koen 
SCHOOFS Louis 
SOHIER Rudy 
STEVENS Lili 
TALHAOUI Fauzaya 
VALKENIERS Bruno 
VAN BUEREN Hugo 
VAN DIENDEREN Ilse 
VAN DIJCK Jan 
VAN HAUTEGHEM Marleen 
VAN OLMEN Mien 
VAN RANSBEECK Brend 
VANDENDRIESSCHE Diederik 
VERHAERT Inga 
VERHAEVEN Eddy 
WECKHUYSEN Wendy 
 
Verontschuldigd: 
COTTENIE Christ'l 
JACQUES Ilse 
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De raad is bijeen in openbare vergadering. 
 
 

OPENBARE VERGADERING 
 
 

 
 

GRIFFIE 
Departement Mens, Communicatie en 
Organisatie 
 

 

      
      
De leden van de provincieraad 
      
      
      
      

 datum 9 januari 2024 
 kenmerk Sharepoint>griffie>provincieraad>zittingen>2024 

contactpersoon Veerle Vervloesem | T 03 240 54 28 
  veerle.vervloesem@provincieantwerpen.be 
onderwerp Provincieraad 

 
 
Mevrouw 
Mijnheer 
 
 
Bij toepassing van artikel 7 van het provinciedecreet heb ik beslist om de 
provincieraad bijeen te roepen op donderdag 25 januari 2024 om 14.30 uur. 
 
U wordt uitgenodigd deze vergadering bij te wonen. De vergadering heeft plaats in 
de provincieraadszaal, Kon. Elisabethlei 22 te 2018 Antwerpen. Als bijlage stuur ik 
u de agenda. 
 
 
Met vriendelijke groeten 
 
De voorzitter 
 
 
 
 
Kris Geysen 
 

Koningin Elisabethlei 22 
2018 Antwerpen 
T 03 240 50 11 
 

 



VERGADERING VAN 25 JANUARI 2024 

 5

PROVINCIERAAD VAN ANTWERPEN 
VERGADERING VAN 25 JANUARI 2024 
Agenda 
 
OPENBARE VERGADERING 
 
0. Provinciale overheid 
 
0/1 Provincieraad. Ontslag van mevrouw Isabelle Vrancken. Opvolging.  
 
 
1. Ruimte, Onderwijs en Mobiliteit 
 
1/1 Erediensten. Antwerpen. Kathedrale kerkfabriek Onze-Lieve-Vrouw. 

Budgetwijziging Nr. 1 van 2023. Akteneming. Goedkeuring.  
1/2 Erediensten. Antwerpen. Kathedrale kerkfabriek Onze-Lieve-Vrouw. Vijfde 

wijziging meerjarenplan 2020 - 2025. Goedkeuring.  
1/3 Erediensten. Antwerpen. Kathedrale kerkfabriek Onze-Lieve-Vrouw. 

Budget 2024. Akteneming. Goedkeuring.  
1/4 Erediensten. Mechelen. Metropolitaanse Kerkfabriek Sint-Rumoldus. 

Budgetwijziging nr. 1 van 2023. Akteneming. Goedkeuring.  
1/5 Mondiaal Beleid. Aanpassing van het convenant met BOS+ tropen vzw 

inzake latere kosteninbreng. Goedkeuring.  
1/6 Mondiaal Beleid. Aanpassing van het convenant met de ‘Koninklijke 

Maatschappij voor Dierkunde Antwerpen’ inzake latere kosteninbreng. 
Goedkeuring.  

 
 
2. Economie, streekbeleid en Europa 
 
3. Leefmilieu, financiën en logistiek 
 
3/1 Budget 2024. Machtigingskrediet 0390/64902000. Toegestane subsidies. 

Subsidies voor Leefmilieuprojecten. Aanwending krediet. Goedkeuring.  
3/2 Medewerking Kruispuntbank. Belastingvrijstellingen algemene 

provinciebelasting. Kennisname.  
3/3 Goedkeuring door Vlaanderen van de jaarrekeningen 2022. Kennisname.  
3/4 Autonome Provinciebedrijven. Jaarrekeningen 2022 - kwijting 

bestuurders. Goedkeuring.  
3/5 Provinciale overheidsopdrachten. Toepassing artikel 43 §2 11° van het 

provinciedecreet. Leasing van dienstvoertuigen - deelname aan de 
raamovereenkomst van het Facilitair Bedrijf. Goedkeuring.  

3/6 Provinciale overheidsopdrachten. Antwerpen. Provinciaal instituut PIVA. 
Renovatie en nieuwbouw voor CVO Vitant. Bouwwerken. Ontwerp. 
Goedkeuring.  

3/7 Provinciale overheidsopdrachten. Antwerpen. Bouwen van een 
havenbelevingscentrum. Bouwwerken. Ontwerp. Goedkeuring.  

3/8 Provinciale Overheidsopdrachten. Mol. Provinciaal domein Zilvermeer. 
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Vernieuwen straat- en buitenverlichting. Ontwerp. Goedkeuring.  
3/9 Vastgoed. Westerlo. Woning Zoerledorp 67. Verkoop via Biddit. 

Goedkeuring.  
3/10 Vastgoed. Heist-op-den-Berg/Hallaar. Provinciaal groendomein De 

Averegten. Aankoop van 6 percelen in de hoek 'Langendijk' en 
'Boonmarkt'. Goedkeuring.  

3/11 Vastgoed. Geel. Puntloop (A.7.10.8). Subsidieoproep ANB voor aankoop 
van gronden voor bebossing. Aankoop van percelen 3L10c, 3L10b, 3L17 
en 3L11g. Goedkeuring.  

3/12 Vastgoed. Ravels. Wouwerloop (A.9.23). Verlegging ter hoogte van 
Gilseinde 67-73. Grondruil. Goedkeuring.  

 
 
4. Vrije tijd, personeel en ICT 
 
4/1 Stichting Kempens Landschap SON (SKL). Solidaire borgstelling. 

Goedkeuring.  
4/2 Provinciale overheidsopdrachten. Verlenging van de 

licentieovereenkomsten voor de Cognos Business Intelligence rapportering 
tot 31/12/2025. Goedkeuring.  

 
 
5. Moties 
 
6. Interpellaties 
 
1e bijkomende agenda 
6/1 Interpellatie betreffende rookvrije provinciale recreatiedomeinen, 

ingediend door Brend Van Ransbeeck (Groen).  
6/2 Interpellatie betreffende provinciaal waterbeleid, ingediend door Koen 

Dillen (N-VA).  
 
 
7. BESLOTEN VERGADERING 
 
7/1 Provinciale Commissie voor Ruimtelijke Ordening (Procoro): wijziging 

samenstelling. Goedkeuring.  
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VOORZITTER.- Goedemiddag allemaal. Allemaal van harte welkom op de provincieraad van 
vandaag 25 januari. 

 
 

0. Provinciale overheid 
 

Nr. 0/1 van de agenda 
 

Provincieraad. Ontslag van mevrouw Isabelle Vrancken. Opvolging. 
Verslag 

 
VOORZITTER.- We starten met de punten van de provinciale overheid. De provincieraad, het 
ontslag van mevrouw Isabelle Vrancken. 
Wij nemen kennis van het ontslag van mevrouw Isabelle Vrancken. Om in haar opvolging te 
voorzien moeten we bij lottrekking een bijzondere commissie van vier raadsleden samenstellen 
die het onderzoek gaan doen van de geloofsbrieven van hun kandidaat-opvolger, de heer Hugo 
Van Bueren. 
De raadsleden van de bijzondere commissie moeten afkomstig zijn van een ander 
kiesarrondissement dan dat van de kandidaat-opvolger. 
Mag ik mevrouw Stevens vragen uit de klaargemaakte omslag de brieven met de namen van de 
leden voor de commissie te trekken? Mevrouw Van Olmen, mevrouw Helsen, mijnheer 
Verhaeven en mevrouw Stevens. 
Ik stel voor dat deze leden samen met mevrouw Vervloesem het onderzoek van de 
geloofsbrieven van de heer Van Bueren doen in het fractie lokaal of een lokaal hier elders, om 
nadien met verslaggeving terug naar deze raad te komen. 
 
We schorsen de vergadering om de commissie de kans te geven haar werkzaamheden aan te 
vatten. Dank je wel. 
 
De vergadering wordt geschorst te 14.31 uur en hernomen te 14.36 uur. 
 
Zo dan gaan we terug van start met de provincieraad. Ik stel voor dat we luisteren naar de 
verslaggever die zojuist door de commissie is aangeduid. Mevrouw Stevens aan u het woord. 
 
Mevrouw STEVENS.- Het verslag van de bijzondere commissie. De commissie heeft 
kennisgenomen van de email van 13 december 2023 waarbij mevrouw Isabelle Vrancken ontslag 
neemt als provincieraadslid. De heer Hugo Van Bueren, geboren op 18 mei 1951, 
gepensioneerde, wonende te Cronckenroystraat te Edegem, is geroepen om in de opvolging van 
mevrouw Isabelle Vrancken te voorzien. Hij is inderdaad de volgende in aanmerking komende 
plaatsvervanger van lijst nummer twee district Antwerpen, waartoe mevrouw Isabelle Vrancken 
behoorde. Het aanvullend onderzoek heeft laten blijken dat de heer Hugo Van Bueren de 
vereiste voorwaarde is blijven vervullen en nog vervult, zodat niets zich tegen zijn aanstelling als 
provincieraadslid verzet. De bijzondere commissie stelt dan ook voor de heer Hugo Van buren 
tot de wettelijke eed toe te laten. 
 
VOORZITTER.- Dank je wel. Dan kunnen we overgaan tot de eedaflegging. De eedformule in 
het provinciedecreet luidt als volgt: ik zweer de verplichtingen van mijn ambt trouw na te 
komen. Mijnheer Van Bueren mag ik vragen recht te staan, de rechterhand op te heffen en de 
eed uit te spreken. 
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De heer VAN BUEREN.- Ik zweer de verplichtingen van mijn ambt trouw na te komen. 
 
VOORZITTER.- Dank u wel en proficiat. U doet dat zeer goed, precies of u heeft dit al meer 
gedaan. 
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1. Ruimte, Onderwijs en Mobiliteit 

 
Nr. 1/1 van de agenda 

 
Erediensten. Antwerpen. Kathedrale kerkfabriek Onze-Lieve-Vrouw. 

Budgetwijziging Nr. 1 van 2023. Akteneming. Goedkeuring. 
Verslag van de deputatie 

 
 

1. Bevoegdheid 
 
Krachtens artikel 48 juncto artikel 78 van het Decreet van 7 mei 2004 betreffende 
de materiële organisatie en werking van de erkende erediensten, neemt de 
provincieraad akte van het budget als het past in het goedgekeurde meerjarenplan. 
 
Krachtens artikel 49 juncto artikel 78 van het Decreet van 7 mei 2004 betreffende 
de materiële organisatie en werking van de erkende erediensten, is de 
provincieraad bevoegd om zich uit te spreken over de goedkeuring van het budget 
indien dit niet past in het goedgekeurde meerjarenplan. 
 
Luidens artikel 47 juncto artikel 78 worden de budgetten na het advies van het 
erkend representatief orgaan jaarlijks voor 1 oktober bij de provincieoverheid 
ingediend (…). De provincieraad spreekt zich over het budget uit binnen een 
termijn van vijftig dagen die ingaat op de dag na het inkomen van het budget bij de 
provincieoverheid (…). 
 

2. Juridische context 
 
Luidens art. 46 juncto art. 78 stelt de kathedrale kerkraad jaarlijks op basis van het 
meerjarenplan het budget van de kathedrale kerkfabriek voor het volgende 
boekjaar vast. Het budget bestaat uit een investeringsbudget en een 
exploitatiebudget. 
 
Luidens artikel 50 juncto artikel 78 worden de budgetwijzigingen na het advies van 
het erkend representatief orgaan voor 15 september van het lopende jaar 
gecoördineerd bij de provincieoverheid ingediend. De artikel 48 en 49 zijn dan van 
overeenkomstige toepassing. 
 

3. Feitelijke context en verantwoording 
 
In vergadering van 20 februari 2020 heeft de provincieraad het meerjarenplan 
2020-2025 van de kathedrale kerkfabriek Onze-Lieve-Vrouw te Antwerpen 
goedgekeurd zonder boekhoudkundig-technische opmerkingen ter zake. Dit 
meerjarenplan voorzag geen toelage van de provincie Antwerpen voor de 
exploitatie noch voor de investeringen in de periode 2020-2025. 



PROVINCIERAAD VAN ANTWERPEN 

 10 

 
In vergadering van 24 september 2020 heeft de provincieraad de eerste wijziging 
aan het meerjarenplan 2020-2025 van de kathedrale kerkfabriek Onze-Lieve-Vrouw 
te Antwerpen goedgekeurd zonder boekhoudkundig-technische opmerkingen ter 
zake. Dit meerjarenplan voorzag in een toelage van de provincie Antwerpen voor de 
exploitatie van 250.000,00 EUR voor 2020. 
 
In vergadering van 25 februari 2021 heeft de provincieraad de tweede wijziging aan 
het meerjarenplan 2020-2025 van de kathedrale kerkfabriek Onze-Lieve-Vrouw te 
Antwerpen goedgekeurd zonder boekhoudkundig-technische opmerkingen ter zake. 
Dit meerjarenplan voorzag in een toelage van de provincie Antwerpen voor de 
exploitatie van 727.600,00 EUR voor 2021. 
 
In vergadering van 23 september 2021 heeft de provincieraad de derde wijziging 
aan het meerjarenplan 2020-2025 van de kathedrale kerkfabriek Onze-Lieve-Vrouw 
te Antwerpen goedgekeurd zonder boekhoudkundig-technische opmerkingen ter 
zake. Dit meerjarenplan voorzag in een toelage van de provincie Antwerpen voor de 
exploitatie van 1.009.000,00 EUR voor 2021 en 500.000,00 EUR voor 2022. 
 
In vergadering van 23 maart 2023 heeft de provincieraad de vierde wijziging aan 
het meerjarenplan 2020-2025 van de goedgekeurd zonder boekhoudkundig-
technische opmerkingen ter zake. Dit meerjarenplan voorziet in een toelage van de 
provincie Antwerpen voor de exploitatie van 343.000,00 EUR voor 2023, 
341.000,00 EUR voor 2024 en 290.000,00 EUR voor 2025. 
 
In dezelfde vergadering nam de provincieraad akte van het budget 2023 met daarin 
een voorziene toelage van 343.000,00 EUR. Deze toelage werd tot op heden niet 
opgevraagd. 
 
De kathedrale kerkfabriek Onze-Lieve-Vrouw te Antwerpen heeft een wijziging aan 
het budget 2023 opgemaakt en goedgekeurd in vergadering van 26 oktober 2023. 
 
De budgetwijziging nr. 1 van 2023 kan als volgt worden samengevat: 
 
Exploitatie Ontvangsten 2.774.200,00 EUR  

Uitgaven 2.749.000,00 EUR  
Voor financiering 25.200,00 EUR  
Financiering 0,00 EUR  
Voor overboeking 25.200,00 EUR  
Overboeking 0,00 EUR  
Eigen dienstjaar 25.200,00 EUR  
Gecor. Expl. -2 0,00 EUR  
Gecor. Budgetw. -1 0,00 EUR  
Voor toelage 25.200,00 EUR  
Gewone toelage 0,00 EUR  
Achterstal. toelage 0,00 EUR 
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Saldo 25.200,00 EUR   

 
Investeringen Ontvangsten 59.313,80 EUR  

Uitgaven 169.497,64 EUR  
Voor financiering -110.183,84 EUR  
Financiering -32.000,00 EUR  
Voor overboeking -142.183,84 EUR  
Overboeking 0,00 EUR  
Eigen dienstjaar -142.183,84 EUR  
Gecor. Invest. -2 0,00 EUR  
Gecor. Budgetw. -1 0,00 EUR  
Saldo -142.183,84 EUR   

 
Toelage   0 EUR 
 
De budgetwijziging nr. 1 van 2023 vergeleken met het meerjarenplan 2020-2025, 
voor wat betreft de voorziene exploitatiesubsidie voor 2023 geeft: 
 
Gevraagde provinciale subsidie 2023 0,00 EUR 
Voorziene subsidie na wijziging van het meerjarenplan 343.000,00 EUR 
Verschil - 343.000,00 EUR 
 
De ingediende budgetwijziging valt aldus binnen het geldende goedgekeurde 
meerjarenplan. De provincieraad dient derhalve akte te nemen van de ingediende 
budgetwijziging nr. 1 van 2023. 
 
Bijdrage aan de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen (SDG’s): 
 

 

 

SDG 10 Ongelijkheid verminderen: dring ongelijkheid in en tussen landen terug 
SDG-subdoelstelling 10.2 Tegen 2030 de sociale, economische en politieke 
inclusie van iedereen mogelijk maken en bevorderen, ongeacht leeftijd, geslacht, 
handicap, ras, etniciteit, herkomst, godsdienst of economische of andere status. 
 

4. Procedurele vormvereisten 
 
De kathedrale kerkraad heeft de budgetwijziging besproken en goedgekeurd in 
vergadering van 26 oktober 2023. 
 
Het budget 2023 werd via het Digitaal Loket Vlaanderen ontvangen op 
15 november 2023. 
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Luidens de artt. 47 en 50 van het decreet van 7 mei 2004 betreffende de materiële 
organisatie en werking van de erkende erediensten, zijn de budgetten en de 
wijzigingen onderworpen aan het advies van het erkend representatief orgaan, in 
casu de bisschop. 
 
Dit advies werd verstrekt op 2 november 2023 en bij dezelfde zending ontvangen 
door de provincieoverheid. 
 
De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 30 november 2023. 
 

5. Financiële aspecten 
 
BBC: Actieplan: Interne werking DREM 2020-2025 - Actie: SREM Erediensten. 
 
Een budget ten belope van 343.000,00 EUR ten voordele van kathedrale 
kerkfabriek Onze-Lieve-Vrouw te Antwerpen is voorzien in het provinciale 
meerjarenplan 2020-2025 op boekhoudsleutel 2023/64902000/0790 - Niet-
nominatieve subsidies/Erediensten (Bijdrage in het tekort van de gewone begroting 
van de kerkfabrieken van de erkende erediensten (W)), ramingsnummer 
MJP001467, van het budget 2023. 
 

BESLUIT: 
 
Enig artikel: 
De provincieraad neemt akte van de budgetwijziging nr. 1 van 2023 van de 
kathedrale kerkfabriek Onze-Lieve-Vrouw te Antwerpen zonder provinciesubsidie 
voor eventuele tekorten op het exploitatiebudget 2023 en zonder formulering van 
boekhoudkundig-technische of andere opmerkingen ter zake. 
 
 
VOORZITTER.- Bij deze gaan we verder met de punten van ruimte, onderwijs en mobiliteit. 
Vragen we de goedkeuring. Geen vragen. De stemming van punt 1/1 kan starten. Heeft iedereen 
zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De stemming is als volgt: 33 aanwezigen, 26 ja 
en 7 onthouding. 
 
Goedgekeurd met 26 stemmen ja, bij 7 onthoudingen. 
 

 
Nr. 1/2 van de agenda 

 
Erediensten. Antwerpen. Kathedrale kerkfabriek Onze-Lieve-Vrouw. Vijfde 

wijziging meerjarenplan 2020 - 2025. Goedkeuring. 
Verslag van de deputatie 

 
 

1. Bevoegdheid 
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Krachtens artikel 43 juncto artikel 78 van het Decreet van 7 mei 2004 betreffende 
de materiële organisatie en werking van de erkende erediensten, is de 
provincieraad bevoegd om zich uit te spreken over de goedkeuring van het 
meerjarenplan en de wijzigingen ervan. 
 
De provincieraad spreekt zich uit over de goedkeuring binnen een termijn van 
honderd dagen die ingaat op de dag na het inkomen van het advies van het erkend 
representatief orgaan bij de provincieoverheid (…). De provincieraad kan het 
meerjarenplan goedkeuren, niet goedkeuren of aanpassen aan wat in het overleg, 
(…), besproken werd. 
 

2. Juridische context 
 
Luidens art. 41 juncto art. 78 van het decreet van 7 mei 2004 betreffende de 
materiële organisatie en werking van de erkende erediensten, stelt de kerkraad een 
meerjarenplan vast dat de financiële afspraken tussen de kerkfabriek en de 
provincie bevat voor de periode van zes jaar, die ingaat op 1 januari van het 
tweede jaar dat volgt op de algehele vernieuwing van de provincieraad. 
Het meerjarenplan kan herzien worden in de loop van de periode waarvoor het is 
opgemaakt. 
 

3. Feitelijke context en verantwoording 
 
In vergadering van 20 februari 2020 heeft de provincieraad het meerjarenplan 
2020-2025 van de kathedrale kerkfabriek Onze-Lieve-Vrouw te Antwerpen 
goedgekeurd zonder boekhoudkundig-technische opmerkingen ter zake. Dit 
meerjarenplan voorzag geen toelage van de provincie Antwerpen voor de 
exploitatie noch voor de investeringen in de periode 2020-2025. 
 
Omwille van de wereldwijde corona COVID-19 pandemie in het voorjaar van 2020, 
werden die budgettaire prognoses en ramingen grondig verstoord. 
 
In vergadering van 24 september 2020 heeft de provincieraad de eerste wijziging 
aan het meerjarenplan 2020-2025 van de kathedrale kerkfabriek Onze-Lieve-Vrouw 
te Antwerpen goedgekeurd zonder boekhoudkundig-technische opmerkingen ter 
zake. Dit meerjarenplan voorzag in een toelage van de provincie Antwerpen voor de 
exploitatie van 250.000,00 EUR voor 2020. 
 
In vergadering van 25 februari 2021 heeft de provincieraad de tweede wijziging aan 
het meerjarenplan 2020-2025 van de kathedrale kerkfabriek Onze-Lieve-Vrouw te 
Antwerpen goedgekeurd zonder boekhoudkundig-technische opmerkingen ter zake. 
Dit meerjarenplan voorzag in een toelage van de provincie Antwerpen voor de 
exploitatie van 727.600,00 EUR voor 2021. 
 
In vergadering van 23 september 2021 heeft de provincieraad de derde wijziging 
aan het meerjarenplan 2020-2025 van de kathedrale kerkfabriek Onze-Lieve-Vrouw 
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te Antwerpen goedgekeurd zonder boekhoudkundig-technische opmerkingen ter 
zake. Dit meerjarenplan voorzag in een toelage van de provincie Antwerpen voor de 
exploitatie van 1.009.000,00 EUR voor 2021 en 500.000,00 EUR voor 2022. 
 
In vergadering van 23 februari 2023 heeft de provincieraad de vierde wijziging aan 
het meerjarenplan 2020-2025 van de kathedrale kerkfabriek Onze-Lieve-Vrouw te 
Antwerpen goedgekeurd zonder boekhoudkundig-technische opmerkingen ter zake. 
Dit meerjarenplan voorzag in een toelage van de provincie Antwerpen voor de 
exploitatie van 343.000,00 EUR voor 2023, 341.000,00 EUR voor 2024 en 
290.000,00 EUR voor 2025. 
 
De toeristische activiteiten en de daaraan gekoppelde inkomsten (toegangsgelden 
en kaarsenverkoop) zijn thans voldoende gestegen met als gevolg dat voor 2023 en 
2024 de kathedrale kerkfabriek zelfbedruipend zal zijn. 
 
De kathedrale kerkraad van de Kathedrale kerkfabriek Onze-Lieve-Vrouw heeft 
deze vijfde wijziging aan het meerjarenplan 2020 - 2025 opgemaakt en 
goedgekeurd in vergadering van 26 oktober 2023. 
 
Uit de uitgevoerde vormelijke, inhoudelijke en rekenkundige controle blijkt dat: 

 er voorafgaande overleg is geweest met de adviseur erediensten op 
14 september 2023; 

 het meerjarenplan volledig is; 
 de financiële nota van het meerjarenplan werd opgemaakt volgens het 

model van het ministerieel besluit; 
 voor elk jaar van het meerjarenplan een afzonderlijke provinciale toelage 

werd berekend (rubriek M); 
 er aansluiting is tussen de totalen van de hoofdfuncties en de geraamde 

bedragen op de onderliggende rekeningen; 
 de totalen per hoofdfunctie in het samenvattende gedeelte en de geraamde 

bedragen in het onderliggende detailgedeelte in overeenstemming zijn; 
 de berekende totalen in het samenvattende gedeelte van het meerjarenplan 

(rubrieken F, H, J, L, N, T, V en Z ) correct zijn; 
 de afspraken gerespecteerd werden en vertaald zijn in de documenten 

betreffende het meerjarenplan; 
 er geen opmerkingen gemaakt werden in het advies van het erkend 

representatief orgaan, zijnde de bisschop; 
 er geen provinciale toelagen voor exploitatie voorzien worden (rubriek M) 

voor 2023 en 2024 en een verminderde toelage voor 2025; 
 de berekening van de gebudgetteerde provinciale exploitatietoelage correct 

werd uitgevoerd; 
 er geen provinciale investeringstoelagen worden voorzien; 
 de geraamde uitgaven en ontvangsten voor exploitatie in de lijn van de 

verwachtingen liggen, uitgaande van: 
o de ramingen opgenomen in het vorige en het originele 

meerjarenplan; 
o de gegevens in budgetten van voorgaande boekjaren; 
o de gegevens opgenomen in rekeningen van voorgaande boekjaren. 

 er geen overboekingen worden voorzien; 
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 De gecorrigeerde overschotten/tekorten op exploitatie n-2 (K-waarde) voor 
2023, 2024 en 2025 op nul staan; 

 de overschotten op investeringen n-2 (rubriek Y) en de overschotten bij 
budgetwijziging n-1 (rubriek Y’) eveneens op nul staan vanaf 2023; 

 er geen exploitatie- of investeringstoelage van de provincie gevraagd wordt 
voor het onderhoud van het private patrimonium daar dit beheer een 
positief saldo oplevert; 

 het provinciale meerjarenplan qua exploitatietoelagen aan deze wijziging 
dient aangepast te worden. 

 
De vijfde wijziging aan het meerjarenplan kan als volgt worden samengevat: 
  

2023 2024 2025 

Exploitatie 

Ontvangsten 2.774.200,00 2.866.500,00 2.853.000,00 
Uitgaven 2.749.000,00 2.866.500,00 3.015.500,00 
Voor financiering 25.200,00 0,00 -162.500,00 
Financiering 0,00 0,00 0,00 
Voor overboek 25.200,00 0,00 -162.500,00 
Overboeking 0,00 0,00 0,00 
Eigen Dj 25.200,00 0,00 -162.500,00 
Corr. Over/tekort 0,00 0,00 0,00 
Voor toelage 25.200,00 0,00 -162.500,00 
Toelage 0,00 0,00 162.500,00 
Saldo 25.200,00 0,00 0,00 

Investeringen 

Ontvangsten 59.313,80 126.046,00 0,00 
Uitgaven 169.497,64 1.085.300,00 98.000,00 
Voor financiering -110.183,84 -959.254,00 -98.000,00 
Financiering -32.000,00 -32.000,00 -33.000,00 
Voor overboek -142.183,84 -991.254,00 -131.000,00 
Overboeking 0,00 0,00 0,00 
Eigen Dj -142.183,84 -991.254,00 -131.000,00 
Gecor. overschot 0,00 0,00 0,00 
Saldo -142.183,84 -991.254,00 -131.000,00 
 
 
Bijdrage aan de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen (SDG’s): 
 

 

 

SDG 10 Ongelijkheid verminderen: dring ongelijkheid in en tussen landen terug 
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SDG-subdoelstelling 10.2 Tegen 2030 de sociale, economische en politieke 
inclusie van iedereen mogelijk maken en bevorderen, ongeacht leeftijd, geslacht, 
handicap, ras, etniciteit, herkomst, godsdienst of economische of andere status. 
 

4. Procedurele vormvereisten 
 
Het gewijzigde meerjarenplan 2020-2025 werd via het Digitaal Loket Vlaanderen 
ontvangen op 16 november 2023. 
 
Luidens art. 43, eerste lid van het decreet van 7 mei 2004 betreffende de materiële 
organisatie en werking van de erkende erediensten, zijn de meerjarenplannen en 
de wijzigingen onderworpen aan het advies van het erkend representatief orgaan, 
in casu de bisschop. 
 
Dit advies werd bij dezelfde zending ontvangen door de provincieoverheid. 
 
De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 14 december 2023. 
 

5. Financiële aspecten 
 
BBC: Actieplan: Interne werking DREM 2020-2025 - Actie: SREM Erediensten. 
 
In het provinciale meerjarenplan wordt de exploitatietoelage voor 2025 ten bedrage 
van 162.500,00 EUR ten voordele van kathedrale kerkfabriek Onze-Lieve-Vrouw te 
Antwerpen voorzien op boekhoudsleutel 2025/64902000/0790 - Niet-nominatieve 
subsidies/Erediensten (Bijdrage in het tekort van de gewone begroting van de 
kerkfabrieken van de erkende erediensten (W)), ramingsnummer MJP001467, van 
het budget 2025. 
 

BESLUIT: 
 
Enig artikel: 
De provincieraad keurt de vijfde wijziging van het meerjarenplan 2020-2025 van de 
kathedrale kerkfabriek Onze-Lieve-Vrouw te Antwerpen goed met een 
exploitatietekort, tevens provinciesubsidie, van 

 0,00 EUR voor 2023; 
 0,00 EUR voor 2024; 
 162.500,00 EUR voor 2025. 

zonder boekhoudkundige-technische opmerkingen ter zake. 
 
VOORZITTER.- Punt 1/2 van agenda. Vragen we de goedkeuring. Geen vragen. De stemming 
van punt 1/2 kan starten. Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De 
stemming is als volgt: 33 aanwezigen, 26 ja en 7 onthouding. 
 
Goedgekeurd met 26 stemmen ja, bij 7 onthoudingen. 
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Nr. 1/3 van de agenda 
 

Erediensten. Antwerpen. Kathedrale kerkfabriek Onze-Lieve-Vrouw. 
Budget 2024. Akteneming. Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 
 
 

1. Bevoegdheid 
 
Krachtens artikel 48 juncto artikel 78 van het Decreet van 7 mei 2004 betreffende 
de materiële organisatie en werking van de erkende erediensten, neemt de 
provincieraad akte van het budget als het past in het goedgekeurde meerjarenplan. 
 
Krachtens artikel 49 juncto artikel 78 van het Decreet van 7 mei 2004 betreffende 
de materiële organisatie en werking van de erkende erediensten, is de 
provincieraad bevoegd om zich uit te spreken over de goedkeuring van het budget 
indien dit niet past in het goedgekeurde meerjarenplan. 
 
Luidens artikel 47 juncto artikel 78 worden de budgetten na het advies van het 
erkend representatief orgaan jaarlijks voor 1 oktober bij de provincieoverheid 
ingediend (…). De provincieraad spreekt zich over het budget uit binnen een 
termijn van vijftig dagen die ingaat op de dag na het inkomen van het budget bij de 
provincieoverheid (…). 
 

2. Juridische context 
 
Luidens art. 46 juncto art. 78 stelt de kathedrale kerkraad jaarlijks op basis van het 
meerjarenplan het budget van de kathedrale kerkfabriek voor het volgende 
boekjaar vast. Het budget bestaat uit een investeringsbudget en een 
exploitatiebudget. 
 
Luidens artikel 50 juncto artikel 78 worden de budgetwijzigingen na het advies van 
het erkend representatief orgaan voor 15 september van het lopende jaar 
gecoördineerd bij de provincieoverheid ingediend. De artikel 48 en 49 zijn dan van 
overeenkomstige toepassing. 
 

3. Feitelijke context en verantwoording 
 
In vergadering van 20 februari 2020 heeft de provincieraad het meerjarenplan 
2020-2025 van de kathedrale kerkfabriek Onze-Lieve-Vrouw te Antwerpen 
goedgekeurd zonder boekhoudkundig-technische opmerkingen ter zake. Dit 
meerjarenplan voorzag geen toelage van de provincie Antwerpen voor de 
exploitatie noch voor de investeringen in de periode 2020-2025. 
 
In vergadering van 24 september 2020 heeft de provincieraad de eerste wijziging 
aan het meerjarenplan 2020-2025 van de kathedrale kerkfabriek Onze-Lieve-Vrouw 
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te Antwerpen goedgekeurd zonder boekhoudkundig-technische opmerkingen ter 
zake. Dit meerjarenplan voorzag in een toelage van de provincie Antwerpen voor de 
exploitatie van 250.000,00 EUR voor 2020. 
 
In vergadering van 25 februari 2021 heeft de provincieraad de tweede wijziging aan 
het meerjarenplan 2020-2025 van de kathedrale kerkfabriek Onze-Lieve-Vrouw te 
Antwerpen goedgekeurd zonder boekhoudkundig-technische opmerkingen ter zake. 
Dit meerjarenplan voorzag in een toelage van de provincie Antwerpen voor de 
exploitatie van 727.600,00 EUR voor 2021. 
 
In vergadering van 23 september 2021 heeft de provincieraad de derde wijziging 
aan het meerjarenplan 2020-2025 van de kathedrale kerkfabriek Onze-Lieve-Vrouw 
te Antwerpen goedgekeurd zonder boekhoudkundig-technische opmerkingen ter 
zake. Dit meerjarenplan voorziet in een toelage van de provincie Antwerpen voor 
de exploitatie van 1.009.000,00 EUR voor 2021 en 500.000,00 EUR voor 2022. 
 
In vergadering van 23 maart 2023 heeft de provincieraad de vierde wijziging aan 
het meerjarenplan 2020-2025 van de kathedrale kerkfabriek Onze-Lieve-Vrouw te 
Antwerpen goedgekeurd zonder boekhoudkundig-technische opmerkingen ter zake. 
Dit meerjarenplan voorziet in een toelage van de provincie Antwerpen voor de 
exploitatie van 343.000,00 EUR voor 2023, 341.000,00 EUR voor 2024 en 
290.000,00 EUR voor 2025. 
 
In vergadering van 25 januari 2024 heeft de provincieraad de vijfde wijziging aan 
het meerjarenplan 2020-2025 van de kathedrale kerkfabriek Onze-Lieve-Vrouw te 
Antwerpen goedgekeurd zonder boekhoudkundig-technische opmerkingen ter zake. 
Dit meerjarenplan voorziet in een toelage van de provincie Antwerpen voor de 
exploitatie van 0,00 EUR voor 2023, 0,00 EUR voor 2024 en 162.500,00 EUR voor 
2025. 
 
Het budget 2024 kan als volgt worden samengevat: 
 
Exploitatie Ontvangsten 2.866.500,00 EUR  

Uitgaven 2.866.500,00 EUR  
Voor financiering 0,00 EUR  
Financiering 0,00 EUR  
Voor overboeking 0,00 EUR  
Overboeking 0,00 EUR  
Eigen dienstjaar 0,00 EUR  
Gecor. Expl. -2 0,00 EUR  
Gecor. Budgetw. -1 0,00 EUR  
Voor toelage 0,00 EUR  
Gewone toelage 0,00 EUR  
Achterstal. toelage 0,00 EUR  
Saldo 0,00 EUR    
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Investeringen Ontvangsten 126.046,00 EUR  
Uitgaven 1.085.300,00 EUR  
Voor financiering -959.254,00 EUR  
Financiering -32.000,00 EUR  
Voor overboeking -991.254,00 EUR  
Overboeking 0,00 EUR  
Eigen dienstjaar -991.254,00 EUR  
Gecor. Invest. -2 0,00 EUR  
Gecor. Budgetw. -1 0,00 EUR  
Saldo -991.254,00 EUR    

Toelage   0,00 EUR 
 
Het budget 2024 vergeleken met het meerjarenplan 2020-2025, voor wat betreft 
de voorziene exploitatiesubsidie voor 2024 geeft: 
 
Gevraagde provinciale subsidie 2024 0,00 EUR 
Voorziene subsidie na wijziging van het meerjarenplan 0,00 EUR 
Verschil 0,00 EUR 
 
Het ingediende budget valt aldus binnen het geldende goedgekeurde 
meerjarenplan. De provincieraad dient derhalve akte te nemen van het ingediende 
budget 2024. 
 
Bijdrage aan de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen (SDG’s): 
 

 

 

SDG 10 Ongelijkheid verminderen: dring ongelijkheid in en tussen landen terug 
SDG-subdoelstelling 10.2 Tegen 2030 de sociale, economische en politieke 
inclusie van iedereen mogelijk maken en bevorderen, ongeacht leeftijd, geslacht, 
handicap, ras, etniciteit, herkomst, godsdienst of economische of andere status. 
 

4. Procedurele vormvereisten 
 
De kathedrale kerkraad heeft het budget besproken en goedgekeurd in vergadering 
van 26 oktober 2023. 
 
Het budget 2024 werd via het Digitaal Loket ontvangen op 16 november 2023. 
 
Luidens de artt. 47 en 50 van het decreet van 7 mei 2004 betreffende de materiële 
organisatie en werking van de erkende erediensten, zijn de budgetten en de 
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wijzigingen onderworpen aan het advies van het erkend representatief orgaan, in 
casu de bisschop. 
 
Dit advies werd bij dezelfde digitale zending ontvangen door de provincieoverheid. 
 
De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 14 december 2023. 
 

5. Financiële aspecten 
 
BBC: Actieplan: Interne werking DREM 2020-2025 - Actie: SREM Erediensten. 
 
Een budget ten belope van 341.000,00 EUR ten voordele van kathedrale 
kerkfabriek Onze-Lieve-Vrouw te Antwerpen werd voorzien in het provinciale 
meerjarenplan 2020-2025 op boekhoudsleutel 2023/64902000/0790 - Niet-
nominatieve subsidies/Erediensten (Bijdrage in het tekort van de gewone begroting 
van de kerkfabrieken van de erkende erediensten (W)), ramingsnummer 
MJP001467, van het budget 2024. Dit kan worden geschrapt. 
 

BESLUIT: 
 
Enig artikel: 
De provincieraad neemt akte van het budget van 2024 van de kathedrale 
kerkfabriek Onze-Lieve-Vrouw te Antwerpen met een provinciesubsidie van 
0,00 EUR aangezien er geen tekort is op het exploitatiebudget 2024, zonder 
formulering van boekhoudkundig-technische of andere opmerkingen ter zake. 
 
 
VOORZITTER.- Punt 1/3 van de agenda. Vragen we de goedkeuring. Geen vragen. De stemming 
van punt 1/3 kan starten. Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De 
stemming is als volgt: 33 aanwezigen, 26 ja en 7 onthouding. 
 
Goedgekeurd met 26 stemmen ja, bij 7 onthoudingen. 
 

 
Nr. 1/4 van de agenda 

 
Erediensten. Mechelen. Metropolitaanse Kerkfabriek Sint-Rumoldus. 

Budgetwijziging nr. 1 van 2023. Akteneming. Goedkeuring. 
Verslag van de deputatie 

 
 

1. Bevoegdheid 
 
Krachtens artikel 48 juncto artikel 78 van het Decreet van 7 mei 2004 betreffende 
de materiële organisatie en werking van de erkende erediensten, neemt de 
provincieraad akte van het budget als het past in het goedgekeurde meerjarenplan. 
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Krachtens artikel 49 juncto artikel 78 van het Decreet van 7 mei 2004 betreffende 
de materiële organisatie en werking van de erkende erediensten, is de 
provincieraad bevoegd om zich uit te spreken over de goedkeuring van het budget 
indien dit niet past in het goedgekeurde meerjarenplan. 
 
Luidens artikel 47 juncto artikel 78 worden de budgetten na het advies van het 
erkend representatief orgaan jaarlijks voor 1 oktober bij de provincieoverheid 
ingediend (…). De provincieraad spreekt zich over het budget uit binnen een 
termijn van vijftig dagen die ingaat op de dag na het inkomen van het budget bij de 
provincieoverheid (…). 
 

2. Juridische context 
 
Luidens art. 46 juncto art. 78 stelt de kathedrale kerkraad jaarlijks op basis van het 
meerjarenplan het budget van de kathedrale kerkfabriek voor het volgende 
boekjaar vast en dient het in voorkomend geval voor 30 juni in bij het centraal 
kerkbestuur. Het budget bestaat uit een investeringsbudget en een 
exploitatiebudget. 
 

3. Feitelijke context en verantwoording 
 
In vergadering van 20 februari 2020 heeft de provincieraad het meerjarenplan 
2020-2025 van de Metropolitaanse Kerkfabriek Sint-Rumoldus te Mechelen 
goedgekeurd zonder boekhoudkundig-technische opmerkingen ter zake. 
 
In vergadering van 24 juni 2021 heeft de provincieraad de wijziging aan het 
meerjarenplan 2020-2025 van de Metropolitaanse Kerkfabriek Sint-Rumoldus te 
Mechelen goedgekeurd zonder boekhoudkundig-technische opmerkingen ter zake. 
Dit gewijzigde meerjarenplan voorzag in een toelage van de provincie Antwerpen 
ten bedrage van 247.183,98 EUR voor de exploitatie voor 2023. 
 
De provincieraad gaf een gunstig advies over de rekening 2021 in vergadering van 
23 juni 2022, met een batig saldo voor de exploitatie ten bedrage van 
270.594,32 EUR; dit bedrag is correct ingeboekt in het budget 2023 en in 
budgetwijziging nr. 1 van 2023. 
 
De kathedrale kerkraad van de Metropolitaanse Kerkfabriek Sint-Rumoldus heeft 
het budget 2023 opgemaakt en goedgekeurd in vergadering van 15 december 
2022. 
De provincieraad nam in zitting van 16 februari 2023 akte van het budget voor 
2023 van de Metropolitaanse Kerkfabriek Sint-Rumoldus zonder formulering van 
boekhoudkundig-technische ter zake. 
 
De kathedrale kerkraad van de Metropolitaanse Kerkfabriek Sint-Rumoldus heeft 
een wijziging aan het budget 2023 opgemaakt en goedgekeurd in vergadering van 
28 september 2023. 
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Deze budgetwijziging nr. 1 van 2023 kan als volgt worden samengevat: 
 
Exploitatie Ontvangsten 600.471,06 EUR  

Uitgaven 912.527,28 EUR  
Voor financiering -312.056,22 EUR  
Financiering 0,00 EUR  
Voor overboeking -312.056,22 EUR  
Overboeking -133.238,22 EUR  
Eigen dienstjaar -445.294,44 EUR  
Gecor. Expl. -2 270.594,32 EUR 

 Gecor. Budget -1 72.483,86 EUR  
Voor toelage -247.183,98 EUR  
Gewone toelage 247.183,98 EUR  
Achterstal. toelage 0,00 EUR  
Saldo 0,00 EUR   

 
Investeringen Ontvangsten 218.191,94 EUR  

Uitgaven 341.095,46 EUR  
Voor financiering -122.903,52 EUR  
Financiering 0,00 EUR  
Voor overboeking -122.903,52 EUR  
Overboeking 133.238,22 EUR  
Eigen dienstjaar 10.334,70 EUR  
Gecor. Invest. -2 0,00 EUR  
Gecor. Budgetw. -1 0,00 EUR  
Saldo 10.334,70 EUR   

 
Toelage   247.183,98 EUR 
 
De budgetwijziging nr. 1 van 2023 vergeleken met het gewijzigde meerjarenplan 
2020-2025 voor wat betreft de voorziene subsidie voor 2023: 
 
Gevraagde provinciale subsidie budget 2023 247.183,98 EUR 
Voorziene subsidie in het meerjarenplan 247.183,98 EUR 
Verschil 0,00 EUR 
 
De ingediende budgetwijziging valt aldus binnen het goedgekeurde meerjarenplan. 
De provincieraad dient aldus akte te nemen van de budgetwijziging nr. 1 van 2023. 
 
 
Bijdrage aan de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen (SDG’s): 
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SDG 10 Ongelijkheid verminderen: dring ongelijkheid in en tussen landen terug 
SDG-subdoelstelling 10.2 Tegen 2030 de sociale, economische en politieke 
inclusie van iedereen mogelijk maken en bevorderen, ongeacht leeftijd, geslacht, 
handicap, ras, etniciteit, herkomst, godsdienst of economische of andere status. 
 

4. Procedurele vormvereisten 
 
De budgetwijziging nr. 1 van 2023 werd digitaal via ReligioPoint ingediend op 
26 oktober 2023 doch wegens een informaticafout (uitwisseling ReligioPoint en het 
Digitaal Loket Vlaanderen) niet officieel ontvangen. 
 
Luidens de artt. 47 en 50 van het decreet van 7 mei 2004 betreffende de materiële 
organisatie en werking van de erkende erediensten, zijn de budgetten en de 
wijzigingen onderworpen aan het advies van het erkend representatief orgaan, in 
casu de aartsbisschop. 
 
Dit advies werd verstrekt op 19 oktober 2023. 
 
De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 30 november 2023. 
 

5. Financiële aspecten 
 
Een budget ten belope van 247.183,98 EUR voor exploitatie ten voordele van 
Metropolitaanse Kerkfabriek Sint-Rumoldus te Mechelen werd voorzien in het 
provinciale meerjarenplan 2020-2025 op boekhoudsleutel 2023/64902000/0790 - 
Niet-nominatieve subsidies/Erediensten (Bijdrage in het tekort van de gewone 
begroting van de kerkfabrieken van de erkende erediensten (W)), ramingsnummer 
MJP001467, van het budget 2023. 
 
De thans gevraagde exploitatietoelage blijft ongewijzigd en bedraagt nog steeds 
247.183,98 EUR. De uitbetaling van de toelage werd door de deputatie 
goedgekeurd in zitting van 16 maart 2023. 
 

BESLUIT: 
 
Enig artikel: 
De provincieraad neemt akte van de budgetwijziging nr. 1 voor 2023 van de 
Metropolitaanse Kerkfabriek Sint-Rumoldus te Mechelen met een -ongewijzigde- 
provinciesubsidie van 247.183,98 EUR voor het tekort op het exploitatiebudget 
2023, zonder formulering van boekhoudkundig-technische opmerkingen ter zake. 
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VOORZITTER.- Punt 1/4 van de agenda. Vragen we de goedkeuring. Geen vragen. De stemming 
van punt 1/4 kan starten. Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De 
stemming is als volgt: 33 aanwezigen, 26 ja en 7 onthouding. 
 
Goedgekeurd met 26 stemmen ja, bij 7 onthoudingen. 
 

 
Nr. 1/5 van de agenda 

 
Mondiaal Beleid. Aanpassing van het convenant met BOS+ tropen vzw 

inzake latere kosteninbreng. Goedkeuring. 
Verslag van de deputatie 

 
 

1. Bevoegdheid 
 
Artikel 43 van het provinciedecreet van 9 december 2005 bepaalt de bevoegdheid 
van de provincieraad. 
 

2. Juridische context 
 
De volgende wetgeving is relevant: 
- de wet van 14 november 1983 betreffende de controle op de toekenning en op 

de aanwending van sommige toelagen; 
- het provinciaal reglement van 24 september 2020 betreffende de subsidiëring 

en het toestaan van reservevorming door subsidietrekkers. 
 
De provincieraad keurde, tijdens de zitting van 19 mei 2022, de 
samenwerkingsovereenkomst goed tussen de provincie Antwerpen en BOS+ tropen 
vzw (hierna genoemd BOS+). 
Deze overeenkomst trad in werking op 1 januari 2022 en eindigt op 
31 december 2025. 
Via deze overeenkomst ontvangt BOS+ voor 2022 135.150 EUR en voor de 
daaropvolgende jaren telkens 155.000 EUR. 
 

3. Feitelijke context en verantwoording 
 
Projectinhoud: 
Het BOS+ project ‘Behoud en herstel van Amazonewoud in het kader van co-
beheer van natuurreservaten door lokale gemeenschappen’ zorgt voor bosherstel 
en –bescherming in Peru. 
Meer bepaald zet het project enerzijds in op de compensatie van 4000 ton CO2 per 
jaar. 
Anderzijds heeft het project als doel de verankering van de reeds (via het 
‘Convenant provincie Antwerpen – BOS+ tropen vzw 2020-2021’) beschermde 
60.000 ha aan bos. 
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Dit alles met als basis een sterk mondiaal project: d.m.v. agroforestry en bosbouw 
wordt gefocust op waardenketens van niet-houtige bosproducten en duurzame 
boslandbouw met het oog op inkomensverhoging. Hierbij wordt de waardeketen 
van cacao versterkt in duurzame extractie, productie, verwerking en 
commercialisering. 
 
Vraag tot verlengen van de uiterste datum voor het inbrengen van kosten 
(tot 30 juni): 
BOS+ mag, volgens het ‘Convenant provincie Antwerpen – BOS+ tropen vzw’, 
kosten inbrengen t.e.m. 31 december van het jaar waarvoor de subsidie bestemd is 
en waarin deze wordt uitbetaald. Daarnaast dient de subsidie uiterlijk op 
31 augustus van het volgend jaar verantwoord te worden. 
 
Pas na goedkeuring van de verantwoording, in de loop van het najaar, kan BOS+ 
een volgende subsidie aanvragen. Hetgeen de timing voor het spenderen van deze 
subsidie (t.e.m. 31 december) kort maakt. 
 
In deze context zou een latere uiterste datum voor kosteninbreng welkom zijn. 
Dit geeft BOS+ voldoende tijd om de financiële steun van de provincie Antwerpen 
volledig aan te wenden op een kwalitatieve manier en om nadien te voorzien in een 
degelijke verantwoording. 
Deze flexibiliteit zal het behalen van de doelstellingen van het project dan ook volop 
ten goede komen. 
 
Daarom wordt voorgesteld om: 
 de uiterste datum voor het inbrengen van kosten te verlengen tot 30 juni van 

het jaar volgend op het jaar van de betaling van de subsidie; 
 en dit m.b.t. de subsidies 2023, 2024 en 2025. 
 
Bijlage: 
Volgende bijlage wordt toegevoegd aan dit besluit: 

 Convenant provincie Antwerpen_BOS+_aangepaste versie_kosteninbreng 
 

 
SDG 1 Geen armoede 
SDG-subdoelstelling 1.1 Tegen 2030 extreme armoede uitroeien voor alle 
mensen wereldwijd, die met minder dan $ 1,25 per dag moeten rondkomen 
 

 
SDG 13 Klimaatactie 
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SDG 15 Leven op het land 
SDG-subdoelstelling 15.2 Tegen 2020 de implementatie bevorderen van het 
duurzaam beheer van alle soorten bossen, de ontbossing een halt toeroepen, 
verloederde bossen herstellen en op duurzame manier bebossing en herbebossing 
mondiaal opvoeren 
 

4. Procedurele vormvereisten 
 
De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 14 december 2023. 
 

BESLUIT: 
 
Enig artikel: 
De aanpassing inzake het verlengen van de uiterste datum voor het inbrengen van 
kosten (tot 30 juni van het jaar volgend op het jaar van de betaling van de 
subsidie) in de voorliggende samenwerkingsovereenkomst, tussen de provincie 
Antwerpen en BOS+ tropen vzw, wordt goedgekeurd. De heer Luk Lemmens, 
eerste gedeputeerde, en de heer Maarten Puls, provinciegriffier, worden 
afgevaardigd om namens het provinciebestuur deze overeenkomst te 
ondertekenen. 
 
 
VOORZITTER.- Punt 1/5 van de agenda. Vragen we de goedkeuring. Geen vragen. Stemming 
van punt 1/5 kan starten. Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De 
stemming is als volgt: 33 aanwezigen, 27 ja en 6 onthouding. 
 
Goedgekeurd met 27 stemmen ja, bij 6 onthoudingen. 
 

 
Nr. 1/6 van de agenda 

 
Mondiaal Beleid. Aanpassing van het convenant met de ‘Koninklijke 

Maatschappij voor Dierkunde Antwerpen’ inzake latere kosteninbreng. 
Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 
 
 

1. Bevoegdheid 
 
Artikel 43 van het provinciedecreet van 9 december 2005 bepaalt de bevoegdheid 
van de provincieraad. 
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2. Juridische context 
 
De volgende wetgeving is relevant: 
- de wet van 14 november 1983 betreffende de controle op de toekenning en op 

de aanwending van sommige toelagen; 
- het provinciaal reglement van 24 september 2020 betreffende de subsidiëring 

en het toestaan van reservevorming door subsidietrekkers. 
 
De provincieraad keurde, tijdens de zitting van 28 april 2022, de 
samenwerkingsovereenkomst goed tussen de provincie Antwerpen en de 
Koninklijke Maatschappij voor Dierkunde Antwerpen (hierna genoemd KMDA). 
Deze overeenkomst trad in werking op 1 januari 2022 en eindigt op 
31 december 2025. 
Via deze overeenkomst ontvangt KMDA voor 2022 158.850 EUR en voor de 
daaropvolgende jaren telkens 239.000 EUR. 
 

3. Feitelijke context en verantwoording 
 
Projectinhoud: 
Het KMDA project ‘Behoud van bonobo’s en overige diersoorten in het 
natuurreservaat van Lomako-Yokokala, via bosbescherming en begeleiding van de 
lokale gemeenschap’ zet in op een betere biodiversiteit en bosbescherming in DR 
Congo. Meer bepaald via volgende doelstellingen: 
 het minstens stabiliseren en eventueel laten stijgen van de bonobo populatie in 

het natuurreservaat Lomako-Yokokala, rekening houdend met de schatting dat 
er momenteel minstens 910 bonobo’s leven in dit reservaat; 

 de bescherming van 100.000 ha bos in 2022 en vanaf 2023 uitgebreid tot 
362.500 ha bos in het natuurreservaat Lomako-Yokokala. 

Daarnaast wordt gestreefd naar de versterking van de socio-economische 
perspectieven van de lokale bevolking, met in het bijzonder vrouwen. Dit via het 
realiseren van opleiding en werkgelegenheid, inzet op duurzame klimaatslimme 
(bos)landbouw, het stimuleren van innovatief ondernemerschap en de creatie van 
markttoegang voor de lokale economie door herstel van infrastructuur. 
 
Vraag tot verlengen van de uiterste datum voor het inbrengen van kosten (tot 
30 juni): 
KMDA mag, volgens het ‘Convenant provincie Antwerpen – Koninklijke Maatschappij 
voor Dierkunde Antwerpen’, kosten inbrengen t.e.m. 31 december van het jaar 
waarvoor de subsidie bestemd is en waarin deze wordt uitbetaald. Daarnaast dient 
de subsidie uiterlijk op 31 augustus van het volgend jaar verantwoord te worden. 
 
Pas na goedkeuring van de verantwoording, in de loop van het najaar, kan KMDA 
een volgende subsidie aanvragen. Hetgeen de timing voor het spenderen van deze 
subsidie (t.e.m. 31 december) kort maakt. 
 
In deze context zou een latere uiterste datum voor kosteninbreng welkom zijn. 
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Dit geeft KMDA voldoende tijd om de financiële steun van de provincie Antwerpen 
volledig aan te wenden op een kwalitatieve manier en om nadien te voorzien in een 
degelijke verantwoording. 
Deze flexibiliteit zal het behalen van de doelstellingen van het project dan ook volop 
ten goede komen. 
 
Daarom wordt voorgesteld om: 
 de uiterste datum voor het inbrengen van kosten te verlengen tot 30 juni van 

het jaar volgend op het jaar van de betaling van de subsidie; 
 en dit m.b.t. de subsidies 2023, 2024 en 2025. 
 
Bijlage: 
Volgende bijlage wordt toegevoegd aan dit besluit: 

 Convenant provincie Antwerpen – KMDA_aangepaste versie_kosteninbreng 
 

 
SDG 1 Geen armoede 
SDG-subdoelstelling 1.1 Tegen 2030 extreme armoede uitroeien voor alle 
mensen wereldwijd, die met minder dan $ 1,25 per dag moeten rondkomen 
 

 
SDG 13 Klimaatactie 
 

 
SDG 15 Leven op het land 
SDG-subdoelstelling 15.5 Dringende en doortastende actie ondernemen om de 
aftakeling in te perken van natuurlijke leefgebieden, het verlies van biodiversiteit 
een halt toe te roepen en, tegen 2020, de met uitsterven bedreigde soorten te 
beschermen en hun uitsterven te voorkomen 
 

4. Procedurele vormvereisten 
 
De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 14 december 2023. 
 

BESLUIT: 
 
Enig artikel: 
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De aanpassing inzake het verlengen van de uiterste datum voor het inbrengen van 
kosten (tot 30 juni van het jaar volgend op het jaar van de betaling van de 
subsidie) in de voorliggende samenwerkingsovereenkomst, tussen de provincie 
Antwerpen en de Koninklijke Maatschappij voor Dierkunde Antwerpen, wordt 
goedgekeurd. De heer Luk Lemmens, eerste gedeputeerde, en de heer Maarten 
Puls, provinciegriffier, worden afgevaardigd om namens het provinciebestuur deze 
overeenkomst te ondertekenen. 
 
 
VOORZITTER.- Punt 1/6 van de agenda. Vragen we de goedkeuring. Geen vragen. De stemming 
van punt 1/6 kan starten. Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De 
stemming is als volgt: 33 aanwezigen, 27 ja en 6 onthouding. 
 
Goedgekeurd met 27 stemmen ja, bij 6 onthoudingen. 
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3. Leefmilieu, financiën en logistiek 

 
Nr. 3/1 van de agenda 

 
Budget 2024. Machtigingskrediet 0390/64902000. Toegestane subsidies. 
Subsidies voor Leefmilieuprojecten. Aanwending krediet. Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 
 
 

1. Bevoegdheid 
 
Art. 42 van het provinciedecreet van 9 december 2005. 
 

2. Feitelijke context en verantwoording 
 
In het budget 2024 werd onder Budgetsleutel 0390/64902000 (MJP000228) - 
'Subsidie voor leefmilieuprojecten' een krediet van 726.814 EUR uitgetrokken. 
 
De verdeling van dit krediet dient ter goedkeuring worden voorgelegd aan de 
provincieraad. Na goedkeuring door uw raad zullen de afzonderlijke projecten aan 
de deputatie worden voorgelegd voor wat betreft de toekenning, betaling en 
uiterste rapportagedatum van de subsidie. 
 
Met dit verslag wordt een eerste reeks projecten voor een bedrag van 60.000 EUR 
voor het werkjaar 2024 ter goedkeuring voorgelegd. 
 
Voor dit project wordt de subsidie 100% in 2024 uitbetaald, op last van afrekening. 
 
Breekijzer vzw – 60.000 EUR voor het project ‘Ontharden van 
gemeentewegen’. 
Dit project omvat een intensieve begeleiding op maat van 5 lokale besturen in de 
provincie Antwerpen in 2024. Doel van dit project is het opmaken van een actieplan 
om overtollige en overmaatse gemeentewegen (binnen de grenzen van een stad of 
gemeente, met focus op wegen buiten de stadskern) stelselmatig te ontharden en 
zo ruimte te scheppen voor klimaatadaptatie. Op deze manier willen we ervoor 
zorgen dat de verhardingsgraad niet verder toeneemt en dat ontharding prioritair 
gebeurt op de plekken met het meeste potentieel voor ecosysteemdiensten (vb. 
infiltratie) die de klimaatbestendigheid van de provincie verhogen. 
 
Het begeleidingstraject omvat de opmaak van een GIS-analyse en algemene 
onthardingsstrategieën in functie van belangrijke koppelkansen (bv. 
klimaatadaptatie, waterbeheer, natuurontsnippering, rioleringsopgave, …). Deze 
worden verder verfijnd met de lokale expertise van gemeentediensten, wat leidt tot 
een effectieve onthardingsscan voor gemeentewegen. 
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Het resultaat is een longlist van interessante onthardingscases, waar we 
gelijkaardige referentieprojecten en een set van strategische acties en 
aandachtspunten aan koppelen voor de effectieve uitvoering van die cases. 
 
Het project kadert binnen een ruimer adaptatietraject dat het klimaatteam van de 
dienst Duurzaam Milieu- en Natuurbeleid sinds 2023 aanbiedt aan lokale besturen. 
Deze projectsubsidie is tevens een uitwerking van de actie “Ondersteunen van 
gemeenten via project-werking” van het Provinciaal Klimaatactieplan 2030. Het 
draagt bij aan operationele doelstelling 2.1 (We ondersteunen lokale besturen bij 
het uitwerken, actualiseren, en monitoren van hun lokaal klimaatbeleid) en 
operationele doelstelling 3.1 (Helpen bij ontharding en vermindering van 
bijkomende verharding) van het Provinciaal Klimaatbeleidsplan 2030. 
 

XXX 
 
Bijdrage aan de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen (SDG’s) 
 

 
SDG 13 Klimaatactie 
SDG-subdoelstelling 13.1 Maatregelen inzake klimaatverandering integreren in 
nationale beleidslijnen, strategieën en planning 
 

3. Procedurele vormvereisten 
 
De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 4 januari 2024. 
 

BESLUIT: 
 
Enig artikel: 
Goedgekeurd wordt de voorgebrachte verdeling van het krediet 2024, ingeschreven 
als machtigingskrediet - ‘Subsidie voor leefmilieuprojecten’. 
 
Budgetsleutel 0390/64902000 (MJP000228) - 'Subsidie voor leefmilieuprojecten'. 
 
 
VOORZITTER.- Punten van Leefmilieu, Financiën en Logistiek, punt 3/1 van de agenda. Vragen 
we de goedkeuring. Geen vragen. De stemming van punt 3/1 kan starten. Heeft iedereen zijn 
stem uitgebracht? Einde van de stemming. De stemming is als volgt: 33 aanwezigen, 33 ja 
stemmen. 
 
Goedgekeurd met 33 stemmen ja. 
 

 
Nr. 3/2 van de agenda 

 



PROVINCIERAAD VAN ANTWERPEN 

 32 

Medewerking Kruispuntbank. Belastingvrijstellingen algemene 
provinciebelasting. Kennisname. 

Verslag van de deputatie 
 
 

1. Bevoegdheid 
 
Het belastingreglement algemene provinciebelasting 2024, goedgekeurd door de 
provincieraad op de zitting van 1 december 2023. 
 

2. Juridische context 
 
De verordening 2016/679 van het Europees Parlement en de Raad van 27 april 
2016 betreffende de bescherming van natuurlijke personen in verband met de 
verwerking van persoonsgegevens en betreffende het vrije verkeer van die 
gegevens en tot intrekking van Richtlijn 95/46/EG. 
 
De wet van 15 januari 1990 houdende oprichting en organisatie van een 
Kruispuntbank van de Sociale Zekerheid. 
 
De beraadslaging van het Informatieveiligheidscomité van de Kamer sociale 
zekerheid en Gezondheid nr. 16/008 van 2 februari 2016, laatst gewijzigd op 
7 november 2023, over de oprichting van de "buffer"-gegevensbank bij de 
Kruispuntbank van de Sociale Zekerheid voor de automatische toekenning van 
aanvullende rechten aan de provincie Antwerpen. 
 

3. Feitelijke context en verantwoording 
 
Met het oog op het automatisch toekennen van belastingvrijstellingen in het kader 
van de algemene provinciebelasting, werd om de medewerking verzocht van de 
Kruispuntbank van de Sociale Zekerheid. 
 
Bij de beraadslaging van het Informatieveiligheidscomité van de Kamer sociale 
zekerheid en Gezondheid nr. 16/008 van 2 februari 2016 over de oprichting van de 
"buffer"-gegevensbank bij de Kruispuntbank van de Sociale Zekerheid voor de 
automatische toekenning van aanvullende rechten wordt aan de provincie de 
mogelijkheid geboden om gebruik te maken van de “buffer”-databank en dit onder 
de volgende voorwaarden: 
 
De provincie kent voor aanslagjaar 2024 aan de gezinnen waarvan de 
referentiepersoon recht heeft op verhoogde tegemoetkoming inzake 
gezondheidszorg of recht heeft op maatschappelijke integratie/dienstverlening 
(leefloon of equivalent leefloon) een voordeel toe. Zij staaft dit aan de hand van 
haar provinciaal belastingreglement algemene provinciebelasting 2024. 
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De provincie bezorgt aan de Kruispuntbank van de Sociale Zekerheid de lijst van de 
referentiepersonen met domicilie binnen de provincie Antwerpen. 
 
Op die lijst duidt de Kruispuntbank van de Sociale Zekerheid aan of de betrokkene 
op het referentietijdstip al dan niet recht heeft op de verhoogde tegemoetkoming 
inzake gezondheidszorg of recht heeft op maatschappelijke 
integratie/dienstverlening (leefloon/ equivalent leefloon). 
 
Tussen de Kruispuntbank van de Sociale Zekerheid en de provincie Antwerpen 
wordt een overeenkomst (nr. 24/001) gesloten waarin melding wordt gemaakt van 
de voorwaarden van deze beraadslaging. De provincieraad wordt in kennis gesteld 
van deze overeenkomst. De gevraagde persoonsgegevens worden slechts 
meegedeeld nadat de Kruispuntbank van de Sociale Zekerheid een bewijs van deze 
inkennisstelling heeft ontvangen. 
 

XXX 
 
Bijdrage aan de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen (SDG’s): 
 

  
SDG 16 Vrede, veiligheid en sterke publieke diensten 
SDG-subdoelstelling 16.3 De rechtsregels bevorderen op nationaal en 
internationaal niveau en gelijke toegang tot het rechtssysteem voor iedereen 
garanderen 
 

 
SDG 10 Ongelijkheid verminderen 
SDG-subdoelstelling 10.4 Beleid voeren dat geleidelijk tot een grotere gelijkheid 
leidt, in het bijzonder inzake fiscaliteit, lonen en sociale bescherming 
 

 
SDG 17 Partnerschappen om doelstellingen te bereiken 
SDG-subdoelstelling 17.17 Doeltreffende openbare, publiek-private en 
maatschappelijke partnerschappen aanmoedigen en bevorderen, voortbouwend op 
de ervaring en het netwerk van partnerschappen. 
 

4. Procedurele vormvereisten 
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Op de zitting van 1 december 2023 keurde de provincieraad het belastingreglement 
algemene provinciebelasting 2024 goed. In het belastingreglement zijn 
belastingvrijstellingen opgenomen voor gezinnen met recht op leefloon, equivalent 
leefloon en/of verhoogde tegemoetkoming inzake gezondheidszorgen. 
 
Tussen de provincie Antwerpen en de Kruispuntbank van de Sociale Zekerheid 
wordt, m.b.t. de gegevensuitwisseling, een overeenkomst (nr. 24/001) afgesloten. 
 
De provincieraad neemt kennis van deze overeenkomst nr. 24/001. 
 
De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 4 januari 2024. 
 

5. Financiële aspecten 
 
De kostprijs voor de gegevensuitwisseling met de KSZ bedraagt 3.910 EUR (bedrag 
nog te indexeren). 
 
Deze uitgave wordt voorzien op MJP000394 met ARK61300000. 
 

BESLUIT: 
 
Artikel 1: 
De provincieraad neemt kennis van de beraadslaging van het 
Informatieveiligheidscomité van de Kamer sociale zekerheid en gezondheid nr. 
16/008 van 2 februari 2016, laatst gewijzigd op 7 november 2023, over de 
oprichting van de “buffer”-gegevensbank bij de Kruispuntbank van de Sociale 
Zekerheid voor de automatische toekenning van aanvullende rechten of de 
verstrekking van inlichtingen dienaangaande, en de mededeling van gegevens aan 
de provincie Antwerpen. 
 
Artikel 2: 
De Provincieraad neemt kennis van de overeenkomst nr. 24/001 tussen de 
Kruispuntbank van de Sociale Zekerheid en de provincie Antwerpen inzake de 
mededeling van persoonsgegevens waarin melding wordt gemaakt van de 
beraadslaging nr. 16/008 en de erin opgenomen voorwaarden. 
 
 
VOORZITTER.-Punt 2/3 van de agenda. Dit is een kennisname. 
 
Kennis wordt genomen. 
 

 
Nr. 3/3 van de agenda 

 
Goedkeuring door Vlaanderen van de jaarrekeningen 2022. Kennisname. 

Verslag van de deputatie 
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1. Bevoegdheid 
 
Overeenkomstig artikel 248, §1, tweede lid van het Provinciedecreet, dienen alle 
besluiten en opmerkingen van de toezichthoudende overheid ter kennis gebracht te 
worden op de eerstvolgende vergadering van de provincieraad. 
 

2. Feitelijke context en verantwoording 
 
Thans worden de goedkeuring en opmerkingen van Vlaanderen met betrekking tot 
de jaarrekeningen 2022 aan de provincieraad ter kennisname voorgelegd. 
 
Bij de jaarrekening van het bestuur zelf worden geen bijkomende opmerkingen 
geformuleerd. Er is enkel een verwijzing naar het verslag van het Rekenhof. Het 
departement Financiën onderzoekt de betreffende opmerking en zal indien nodig 
hiervoor de nodige actie ondernemen. Er is daarnaast een bemerking van eerder 
technische aard. De oorzaak hiervan werd reeds onderzocht door het departement 
Financiën en zal in de toekomst niet meer voorkomen. 
 
Bij de jaarrekeningen van de verzelfstandigde entiteiten zijn er enkele technische 
opmerkingen. Deze zullen door het departement Financiën met de betrokken 
entiteiten bekeken worden. 
 
Bijlagen raadpleegbaar in Sindala: 
- Zendbrieven Minister Bart Somers 
- Goedkeuringsbesluiten 
 
Bijdrage aan de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen (SDG’s) 
 

 
SDG 16 Vrede, veiligheid en sterke publieke diensten  
SDG-subdoelstelling 16.6 Doeltreffende, verantwoordelijke en transparante 
instellingen ontwikkelen op alle niveaus 
 

3. Procedurele vormvereisten 
 
De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 4 januari 2024. 
 

BESLUIT: 
 
Enig artikel: 
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De provincieraad neemt kennis van de goedkeuring door Vlaanderen van de 
jaarrekeningen 2022 van het provinciebestuur en de extern verzelfstandigde 
agentschappen. 
 
VOORZITTER.-Punt 3/3 van de agenda. Dit is een kennisname. 
 
Kennis wordt genomen. 
 

 
Nr. 3/4 van de agenda 

 
Autonome Provinciebedrijven. Jaarrekeningen 2022 - kwijting bestuurders. 

Goedkeuring. 
Verslag van de deputatie 

 
 

1. Bevoegdheid 
 
Het provinciedecreet bepaalt dat de raad van bestuur van een APB zich jaarlijks 
moet uitspreken over de vaststelling van de jaarrekening. De provincieraad neemt 
kennis van de jaarrekening en brengt advies uit. Dit advies wordt, samen met de 
jaarrekening, overgemaakt aan de Vlaamse Regering die een besluit neemt over de 
goedkeuring van de jaarrekening. Aansluitend aan deze goedkeuring wordt op basis 
van artikel 229 §3 kwijting verleent aan de bestuurders. 
 

2. Juridische context 
 
Hoofdstuk II – Afdeling II van het Provinciedecreet m.b.t. de Autonome 
Provinciebedrijven, inzonderheid art. 229 m.b.t. de raad van bestuur. 
 

3. Feitelijke context en verantwoording 
 
In zitting van heden heeft uw raad kennis genomen van de goedkeuringsbesluiten 
over de jaarrekeningen 2022 van de Autonome Provinciebedrijven. 
Eén van de technische opmerkingen betreft het verlenen van kwijting aan de 
bestuurders. Deze kan pas gegeven te worden na goedkeuring door Vlaanderen 
door de provincieraad. 
 
Gelet op de vaststellingen van de jaarrekeningen door de onderscheiden Raden van 
Bestuur, de Provincieraadsbesluiten van 22 juni 2023 m.b.t. de jaarrekeningen van 
de APB’s met derden en de goedkeuringsbesluiten van de Vlaamse Regering kan 
kwijting verleent worden aan de bestuurders van alle 14 Autonome 
Provinciebedrijven. 
 

XXX 
 
Bijdrage aan de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen (SDG’s) 
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SDG 16 Vrede, justitie en sterke publieke diensten 
SDG-subdoelstelling 16.6 Doeltreffende, verantwoordelijke en transparantie 
instellingen ontwikkelen op alle niveaus. 
 

4. Procedurele vormvereisten 
 
De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 4 januari 2024. 
 

5. Financiële aspecten 
 
Dit besluit heeft geen financiële consequenties. 
 

BESLUIT: 
 
Enig artikel: 
De Provincieraad verleent kwijting aan de bestuurders van APB Campus Vesta, APB 
De Schorre, APB De Warande, APB Documentatiecentrum Atlas, APB Gouverneur 
Kinsbergencentrum, APB Havencentrum, APB Hooibeekhoeve, APB KampC, APB 
Provinciaal Instituut voor Hygiëne, APB Provinciaal Onderwijs Antwerpen, APB 
Provinciaal Secretariaat Europese Structuurfondsen, APB Provinciaal 
Vormingscentrum Malle, APB Toerisme Provincie Antwerpen en APB Zilvermeer. 
 
VOORZITTER.- Punt 3/4 van agenda. Vragen we de goedkeuring. Geen vragen. De stemming 
van punt 3/4 kan starten. Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De 
stemming is als volgt: 32 aanwezigen, 32 ja stemmen. 
 
Goedgekeurd met 32 stemmen ja. 
 

 
Nr. 3/5 van de agenda 

 
Provinciale overheidsopdrachten. Toepassing artikel 43 §2 11° van het 

provinciedecreet. Leasing van dienstvoertuigen - deelname aan de 
raamovereenkomst van het Facilitair Bedrijf. Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 
 
 

1. Bevoegdheid 
 
Het provinciedecreet, in het bijzonder artikel 43 §2 11°. 
 

2. Juridische context 
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De wet van 17 juni 2016 inzake overheidsopdrachten. 
Het koninklijk besluit van 18 april 2017 plaatsing overheidsopdrachten in de 
klassieke sectoren. 
 

3. Feitelijke context en verantwoording 
 
In zitting van 30 juni 2022 heeft de deputatie de deelname aan de 
raamovereenkomst voor leasing van dienstvoertuigen van het Facilitair Bedrijf 
goedgekeurd. Dit contract (referentienummer 33790) werd echter niet verlengd 
door het Facilitair Bedrijf en is intussen afgelopen. 
 
Op 19 juli 2023 heeft het Facilitair Bedrijf een nieuwe raamovereenkomst voor het 
leasen van personenwagens en lichte vrachtwagens afgesloten (referentienummer 
104412). De provincies zijn hierin opgenomen als mogelijke afnemers. 
 
Deze raamovereenkomst kwam tot stand na een overheidsopdracht met Europese 
bekendmaking via een openbare procedure. 
 
De raamovereenkomst is gegund aan meerdere opdrachtnemers, met name: 

 Belfius Autolease nv  
 Alphabet Belgium Long Term Rental nv 
 KBC Autolease nv 
 Arval Belgium 

 
De bestellingen zullen geplaatst worden na een mini-competitie tussen de op het 
moment van de bestelling best gerangschikte opdrachtnemers (A-groep). Bij het 
opnieuw voor mededinging openstellen wordt de economisch meest voordelige 
offerte voor de bestelling in kwestie vastgesteld op basis van de gemiddelde 
leaseprijs incl. BTW zoals bepaald in de matrix. 
 
De interne provinciale regels met betrekking tot minimale ecoscores zullen bij elke 
bestelling gerespecteerd worden. 
 
Het contract loopt tot en met 16 augustus 2025 en is tweemaal verlengbaar met 
telkens één jaar. 
 

 
SDG 12 Verzeker duurzame consumptie- en productiepatronen 
SDG-subdoelstelling 12.2 Tegen 2030 het duurzame beheer en het efficiënte 
gebruik van natuurlijke hulpbronnen realiseren 
12.5 Tegen 2030 de afvalproductie aanzienlijk beperken via preventie, vermindering, 
recyclage en hergebruik 
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12.7 Duurzame praktijken bij overheidsopdrachten bevorderen in overeenstemming 
met nationale beleidslijnen en prioriteiten 
 

4. Procedurele vormvereisten 
 
Overeenkomstig artikel 47 §2 van de wet van 17 juni 2016 inzake 
overheidsopdrachten is een aanbestedende overheid die beroep doet op een 
aankoopcentrale vrijgesteld van de verplichting om zelf een plaatsingsprocedure te 
organiseren. 
 
De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 4 januari 2024. 
 

5. Financiële aspecten 
 
Deze raamovereenkomst heeft een looptijd van 17 augustus 2023 tot en met 
16 augustus 2025 en is daarna tweemaal verlengbaar met telkens een jaar, dus 
mogelijks tot 16 augustus 2027. 
Team vlootbeheer van het departement Logistiek verwacht gedurende de maximale 
looptijd van deze raamovereenkomst tien voertuigen te bestellen met een 
gemiddelde kost van 80.000 EUR. Rekening houden met een leasekost van 
ongeveer 17% bedraagt de totale raming voor deze opdracht dus 936.000 EUR 
inclusief btw. 
 

BESLUIT: 
 
Enig artikel: 
De provincieraad keurt de deelname aan de raamovereenkomst voor het leasen van 
voertuigen goed, met een totale kostenraming van 936.000 EUR. 
 
 
VOOZITTER.- Punt 3/5 van de agenda. Vragen we de goedkeuring. Geen vragen. De stemming 
van punt 3/5 kan starten. Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De 
stemming is als volgt: 33 aanwezigen 33 ja stemmen. 
 
Goedgekeurd met 33 stemmen ja. 
 

 
Nr. 3/6 van de agenda 

 
Provinciale overheidsopdrachten. Antwerpen. Provinciaal instituut PIVA. 

Renovatie en nieuwbouw voor CVO Vitant. Bouwwerken. Ontwerp. 
Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 
 
 

1. Bevoegdheid 
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Artikel 43.§2.11° van het provinciedecreet. 
 

2. Juridische context 
 
Artikel 36 van de Wet van 17 juni 2016 inzake overheidsopdrachten. 
 

3. Feitelijke context en verantwoording 
 
Aan uw raad wordt het ontwerp voorgelegd voor de renovatie en nieuwbouw voor 
het centrum voor volwassenenonderwijs, CVO Vitant, bij het provinciaal instituut 
PIVA te Antwerpen, opgemaakt door Stramien architectuur en ruimte cvba te 
Antwerpen. 
 
CVO Vitant verlaat campus Maalboot te Hoboken omwille van een stagnerend 
cursistenaantal. Er is concurrentie van meer centraler gelegen centra, de site is 
moeilijk bereikbaar, de infrastructuur is verouderd en voldoet niet aan de huidige 
didactische behoeftes. 
 
Op de site van het provinciaal instituut PIVA werd gezocht naar mogelijkheden in 
het kader van duurzaam vastgoedbeheer en efficiënt ruimtegebruik. De 
verdiepingen boven het gelijkvloers van de hoteltheorieblok kunnen ter beschikking 
gesteld worden van CVO Vitant, door middel van een interne verhuisbeweging naar 
de theorieblok. 
 
De toekomstige onderwijsnoden worden gehuisvest in de vrijgekomen en te 
renoveren hoteltheorieblok, mits realisatie van een bijkomend nieuwbouwvolume. 
Het bestaande gebouw zal vanaf de eerste verdieping, inclusief de volledige 
zijvleugel tot en met de bovenste, derde verdieping een totaalrenovatie ondergaan. 
 
De gevel van het te renoveren hoofdvolume wordt geïsoleerd en het 
buitenschrijnwerk wordt vernieuwd. De bestaande toegang wordt opgewaardeerd 
tot een intuïtief leesbare hoofdtoegang voor CVO Vitant.  Tegen de kopse 
achtergevel wordt een nieuwbouwvolume op kolommen gebouwd. Het geheel 
voldoet aan de BEN-normering. 
 
Het ontwerp voorziet onder meer in een onthaal, open leercentrum, 
ondersteunende en administratieve functies met gespreksruimtes en flexibele 
werkplaatsen,  polyvalente ruimte, 22 klaslokalen, 2 modelokalen, 
1 computerlokaal, 1 simulatieklas en behoud van de laboklas, vernieuwing van het 
sanitair, voldoende rustruimtes en een terras met verbinding naar de buitenruimte. 
 
Er wordt voldaan aan de gestelde kwaliteits- en duurzaamheidseisen: de ruimtes 
zijn voorzien van mechanische ventilatie met warmterecuperatie, de verwarming 
werkt op lage temperatuur-regime, er is verlichting met led lampen, daglichtsturing 
en afwezigheidsdetectie. Op die manier wordt comfort voor de gebruikers 
gecombineerd met een lage energiebehoefte. 
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De deputatie stelt voor om voornoemd ontwerp goed te keuren en als wijze van 
gunnen van de werken de openbare procedure vast te stellen, in toepassing van 
artikel 36 van de Wet van 17 juni 2016 inzake overheidsopdrachten 
 
Het ontwerp is digitaal beschikbaar. 

  
SDG 4 Kwaliteitsonderwijs 
SDG-subdoelstelling 4.a Bouwen en verbeteren van onderwijsfaciliteiten die 
aandacht hebben voor kinderen, mensen met een beperking en gendergelijkheid 
en die een veilige, geweldloze, inclusieve en doeltreffende leeromgeving bieden 
voor iedereen 
 

 
SDG 9 Industrie, innovatie en infrastructuur 
SDG-subdoelstelling 9.1 Ontwikkelen van kwalitatieve, betrouwbare, duurzame 
en veerkrachtige infrastructuur, met inbegrip van regionale en 
grensoverschrijdende infrastructuur, ter ondersteuning van de economische 
ontwikkeling en het menselijk welzijn, met klemtoon op een betaalbare en billijke 
toegang voor iedereen 
 

 
SDG 11 Duurzame steden en gemeenschappen 
SDG-subdoelstelling 11.7 Tegen 2030 universele toegang voorzien tot veilige, 
inclusieve en toegankelijke, groene en openbare ruimtes, in het bijzonder voor 
vrouwen en kinderen, ouderen en personen met een handicap 
 

4. Procedurele vormvereisten 
 
De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 4 januari 2024. 
 

5. Financiële aspecten 
 
In de meerjarenplanning werd een krediet voorzien voor de renovatie en 
nieuwbouw voor CVO Vitant bij het provinciaal instituut PIVA te Antwerpen. 
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De kostenraming van deze werken bedraagt 5.309.083,00 EUR + 318.544,98 EUR 
(6 % btw) = 5.627.627,98 EUR. 
 

BESLUIT: 
 
Enig artikel: 
De provincieraad hecht goedkeuring aan het ontwerp voor de renovatie en 
nieuwbouw voor CVO Vitant bij het provinciaal instituut PIVA te Antwerpen, 
opgemaakt door Stramien architectuur en ruimte  cvba te Antwerpen, en stelt als 
wijze van gunnen van deze werken de openbare procedure vast. 
 
 
VOORZITTER.- Punt 3/6 van de agenda. Vragen we de goedkeuring. Geen vragen. De stemming 
van 3/6 kan starten. Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De 
stemming is als volgt: 33 aanwezigen, 33 ja stemmen. 
 
Goedgekeurd met 33 stemmen ja. 
 
 
VOORZITTER.- Mevrouw Bakelants u vroeg het woord. 
 
Mevrouw BAKELANTS.- Is niet zo belangrijk zeg maar, maar kan het toch nog eventjes? Ik ben 
eigenlijk wel heel blij dat dat project er komt want die ligging in Hoboken was echt slecht en was 
eigenlijk minder gunstig voor CVO Vitant. Maar ik heb toch nog eens die kostprijs bekeken en 
dat is eigenlijk heel veel. Het is nu niet alleen die kostprijs, maar het zijn ook nog andere zaken 
die er allemaal gaan bijkomen: erelonen ontwerpers, andere projectkosten zoals 
nutsvoorzieningen, grondonderzoeken. Hebben ze daar een idee van wat dat gaat zijn? 
 
VOORZITTER.- Gedeputeerde Lemmens heeft het woord. 
 
De heer LEMMENS, gedeputeerde.- Ja, dat dat natuurlijk veel geld is, mevrouw Bakelants, dat 
spreekt voor zich. Maar er wordt ook wel heel wat gedaan. Zoals u zelf terecht opmerkt, hopen 
wij de moeilijk bereikbare Campus Maalboot te kunnen verhuizen naar de site van PIVA. En het 
oog is daar gevallen op de vrijgekomen ruimte in de hotel-theorie-blok. Daar gaan we dan toch 
heel wat renovaties moeten doen en we gaan daar natuurlijk naar een open leercentrum, 
gespreksruimtes, flexibele werkplaatsen, polyvalente ruimtes, 22 klaslokalen, twee modelokalen, 
computerlokaal, een simulatieklas enzovoort, ook een labo klas, dus dat kost op zich inderdaad 
heel wat geld. Nu over de samenstelling van dat bedrag. Ik kan u daar nog meer in detail iets 
laten geworden, maar dat zijn nu typische vragen die in een commissie zouden kunnen gesteld 
worden. Waar meer in detail kan gegaan worden, maar ik zal u bezorgen wat de cijfers meer in 
detail zijn, zoals u hebt gevraagd. Maar alles bijeen gaat het hier over een totaalkrediet, een 
kostenraming natuurlijk, van 5,6 miljoen euro. 
 
VOORZITTER.- Dank u wel. Mevrouw Bakelants heeft het woord. 
 
Mevrouw BAKELANTS.- Ik heb het ook gezien, maar ik vroeg het mij gewoon af omdat er nog 
heel wat extra kosten bijkomen. 
En ik hoop dat dan ook in de toekomst met de stad verder kan gesproken worden over dat 
parkje in de buurt en over die omheining waar we het in de commissie ook over hadden. Dat er 
toegankelijkheid zou zijn naar het park toe dat dat ook op termijn zou kunnen. Dat zou 
natuurlijk heel mooi zijn. En misschien nog een suggestie: misschien kunnen we het eens met de 
commissie gaan bezoeken, de site. Dat is misschien ook een tip. 
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VOORZITTER.- Gedeputeerde Lemmens heeft het woord. 
 
De heer LEMMENS, gedeputeerde.- Mevrouw Bakelants, dit is natuurlijk de oude hotelblok van 
PIVA die we gaan vernieuwen en waar CVO Vitant zal kunnen inhuizen. Op de commissie heb ik 
ook nog toelichting gegeven rond een aantal andere zaken, dus de doorwaadbaarheid die we 
hopen te realiseren maar dat zal natuurlijk op iets langere termijn zijn, waar wij gesprekken 
moeten aangaan met tal van partners. Er zal een masterplan moeten uitgetekend worden over 
de ganse site waar ook misschien toch is moet bekeken worden hoe dat we de site van PIVA, wat 
daar de toekomst van zal zijn en hoe dat we daar naar een totaalbeeld kunnen komen. We zitten 
ook nog achter PIVA met de site van het park Hof van Leysen waar wij onderhandelingen met de 
stad gaan doen om dat park, zoals mevrouw Van Dienderen ook al een aantal keren heeft 
gevraagd, om dat echt als een buurtpark te gaan bekijken en dan denken we dat daar de 
toekomst ligt bij de stad en bij het district zeker en vast. Dus die gesprekken die zijn bezig. Het 
mooie zou natuurlijk zijn dat net zoals we hier hebben gedaan met het provinciehuis en heel 
deze site, dat we de doorwaadbaarheid hebben gerealiseerd van de Harmoniestraat naar de 
Koningin Elisabethlei, dat we dan vanuit de Markgravelei ook naar de Desguinlei zouden 
kunnen wandelen. Ik denk dat dat voor de buurt wel een heel mooi verhaal zou zijn. Maar dat 
zijn echt toekomstplannen en pin me daar nog niet op vast. Maar die besprekingen moeten we 
zeker doen, maar dan moeten we met verschillende partners rond de tafel gaan zitten. En daar 
zal natuurlijk ook de stad en de stadsbouwmeester mee visie moeten kunnen ontwikkelen, maar 
onze administraties hebben daar al een aantal gesprekken over gevoerd. Ik hoop dat dat in de 
volgende legislatuur zou kunnen gerealiseerd worden. Maar dat is nog toekomstmuziek. Er ligt 
daar heel veel, er liggen daar heel veel mogelijkheden op die site om daar nog zaken te realiseren 
die voor iedereen een verbetering zullen kunnen zijn. 
 
VOORZITTER.- Dank u wel. Bij punt 3/6 moet nog een ‘ja’ stem bij van gedeputeerde Colson. 
 

 
Nr. 3/7 van de agenda 

 
Provinciale overheidsopdrachten. Antwerpen. Bouwen van een 
havenbelevingscentrum. Bouwwerken. Ontwerp. Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 
 
 

1. Bevoegdheid 
 
Artikel 43.§2.11° van het provinciedecreet. 
 

2. Juridische context 
 
Artikel 36 van de Wet van 17 juni 2016 inzake overheidsopdrachten. 
 

3. Feitelijke context en verantwoording 
 
Aan uw raad wordt het ontwerp voorgelegd voor het bouwen van een 
havenbelevingscentrum te Antwerpen, opgemaakt door Atelier Kempe Thill BV, te 
Rotterdam, Nederland. 
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Het havenbelevingscentrum maakt deel uit van de herontwikkeling van de 
Droogdokkensite, gelegen aan de Droogdokkenweg in Antwerpen. Een masterplan 
voor de gehele site werd reeds goedgekeurd, door de stad Antwerpen. 
 
Dit ontwerp voorziet in: 
 de sloop van het huidige kantoorgebouw op de footprint van het nieuwe 

havenbelevingscentrum; 
 een nieuwbouwvolume op de vrij gekomen ruimte, de bouwwerken; ruwbouw 

en afwerking, inclusief de technieken; 
 een integratie van 2 bestaande panden, als renovatie van de voormalige 

dienstwoningen en de propellorwerkplaats. 
 
Het APB Havencentrum heeft zijn locatie in Lillo verlaten. In samenwerking met 
het Havenbedrijf Antwerpen, werden de functies in het nieuwe 
havenbelevingscentrum geconcretiseerd en ruimtelijk vertaald in voorliggend 
ontwerp. 
 
Het gebouw omvat belevingsruimtes (educatief en voor het brede publiek), een 
inkomhal, workshopsruimtes, een aanhorende horecaruimte, een klein 
administratief gedeelte en ondersteunende lokalen, zoals technische ruimten. 
 
De duurzame technische installaties vertegenwoordigen ongeveer een derde van 
de geplande investeringen. 
 
De deputatie stelt voor om voornoemd ontwerp goed te keuren en als wijze van 
gunnen van de werken de openbare procedure vast te stellen. 
 
Het ontwerp is digitaal beschikbaar. 
 

 
SDG 9 Industrie, innovatie en infrastructuur 
SDG-subdoelstelling 9.4 Tegen 2030 de infrastructuur moderniseren en 
industrieën aanpassen om hen duurzaam te maken, waarbij de focus ligt op een 
grotere doeltreffendheid bij het gebruik van hulpbronnen en van schonere en 
milieuvriendelijke technologieën en industriële processen, waarbij alle landen de 
nodige actie ondernemen volgens hun eigen respectieve mogelijkheden 
 

 
SDG 11 Duurzame steden en gemeenschappen 
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SDG-subdoelstelling 11.4 De inspanningen verhogen om het culturele en 
natuurlijke erfgoed van de wereld te beschermen en veilig te stellen 
 

4. Procedurele vormvereisten 
 
De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 4 januari 2024. 
 

5. Financiële aspecten 
 
In de meerjarenplanning werd een krediet voorzien voor het bouwen van een 
havenbelevingscentrum te Antwerpen. 
 
De kostenraming van deze werken bedraagt 7.081.492,23 EUR + 
1.487.113,37 EUR (21 % btw) = 8.568.605,60 EUR. 
 

BESLUIT: 
 
Enig artikel: 
De provincieraad hecht goedkeuring aan het ontwerp voor het bouwen van een 
havenbelevingscentrum te Antwerpen, opgemaakt door Atelier Kempe Thill bv te 
Rotterdam (Nederland) en stelt als wijze van gunnen van deze werken de openbare 
procedure vast. 
 
 
VOORZITTER.- Dan gaan we verder met punt 3/7 van agenda. Vragen we de goedkeuring. 
Mijnheer Vandendriessche heeft het woord. 
 
De heer VANDENDRIESSCHE.- Dank u wel. We hebben op de raad van bestuur al kunnen 
vaststellen dat de financiële marge toch wel krap aan het worden is binnen het Havencentrum. 
We hebben nu natuurlijk ook nog hier de 8,5 miljoen die op tafel ligt, zou al in totaal dan toch 
tot 16 miljoen euro leiden wat de kosten betreft voor de bouw van ons Havenbelevingscentrum. 
Ik denk dat we dat ook weerspiegeld zien nu in het bestek. We zien daar een weging van 
90 punten voor de prijs, slechts tien punten voor alles wat te maken heeft met methodiek, met 
werfopvolging, met kwaliteitswaarborg van de bouw enzovoort. Dus toch wel onze bezorgdheid, 
kon daar niet bijvoorbeeld een 70/30 verhouding gekozen worden in plaats van zo zwaar in te 
zetten op de prijs. Enkel en alleen maar op die prijs, die weliswaar nijpend is binnen het 
Havencentrum, maar toch dit is toch een zeer sterke verhouding 90/10. 
 
VOORZITTER.- Gedeputeerde Lemmens heeft het woord. 
 
De heer LEMMENS, gedeputeerde.- Collega u spreekt zich een beetje tegen. U zegt langs de ene 
kant dat is een krap budget en langs de andere kant zegt u, ja er wordt te veel op de prijs ingezet. 
Ja het is het een of het ander. We moeten inderdaad ook wel naar de prijs kijken maar hier ligt 
een prachtig ontwerp voor. Het is een mooi masterplan voor heel de site. Ik denk dat het 
ontwerp dat door Kempe Thill naar voor is gebracht, dat dat inderdaad heel goed is. We hebben 
er ook goed mee onderhandeld. U weet dat de prijs eerst hoger was en dan zijn we inderdaad 
zoals u zegt, zijn we naar de financiën gaan kijken. Die financiën zijn voorzien en binnen dat 
budget zullen we dit kunnen realiseren. Ja, ik denk dat we daar echt heel goed gekeken hebben 
naar de prijszetting. We hebben ook heel hard onderhandeld om die prijs naar beneden te 
krijgen. 
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We denken dat hier een zeer mooi ontwerp voorligt. Het is ook iets waar we fier op kunnen zijn 
als dat wordt gerealiseerd omdat dat natuurlijk een plek zal zijn waar de haven vroeger was en 
waar dat we nu beter dan vroeger in Lillo, jongeren zullen kunnen binnentrekken in die 
havenwereld om hen goesting te doen krijgen voor wat die haven is. Die haven is meer dan 
alleen natuurlijk boten die komen laden en lossen, die haven dat is de petrochemie. Die haven 
dat is tal van bedrijven die daar aanwezig zijn. Dat is zowel logistiek maar dat is ook enorm 
belangrijk voor de welvaart en wij willen ervoor zorgen dat we terug trots kunnen zijn op de 
haven, wat bij sommige mensen minder en minder aan het gebeuren is natuurlijk. Maar men 
moet gaan beseffen dat die haven voor een groot gedeelte in de welvaart van onze regio voorziet. 
Dus daarom is dit zo belangrijk en ook dank aan collega Ludwig Caluwé die daar mee de 
voorbereidende stappen heeft voor gezet. We kunnen hier nu een zeer belangrijke beslissing 
nemen, het ontwerp goedkeuren. En als wijzen van gunnen van de werken worden ook de 
openbare procedure vastgesteld hier. 
 
Dus dit is een belangrijke beslissing en u weet dat wij de financiën heel goed in het oog houden. 
Maar zoals het er nu voorligt, zullen wij op de site voor 11 miljoen euro investeren, plus later nog 
eens 5 miljoen in de hele inrichting en beleving, want beleving wordt natuurlijk een belangrijk 
onderdeel van heel die havenwereld. 
 
We zullen meer zijn dan wat het Havenbelevingscentrum ooit geweest is. We zullen niet alleen 
in de weekdagen daar aanwezig zijn, maar we zullen ook toeristisch daar op die plek aanwezig 
zijn. Dat wil zeggen zeven op zeven, zodat toeristen ook kunnen zien van wat betekent die haven 
voor iedereen. Dus de havenwereld en daarom ook de goede verstandhouding met de Port of 
Antwerp-Bruges, waar we dan een goede samenwerking mee hebben. We hebben nu Haven 
Lego wereld aan het MAS, waar dat we ook al heel wat klassen binnenkrijgen en waar we 
samenwerken met Portopolis en dat we dan later ook zullen laten samensmelten binnen 
havenwereld. Dus ik denk dat hier een heel mooi belevingscentrum zal gebouwd worden. En dat 
we inderdaad op die manier echt trots mogen zijn dat de provincie ook die trots zal mogen 
doorgeven rond wat er in de haven allemaal gebeurt op een zeer duurzame manier. 
 
VOORZITTER.- Dank je wel. Als er geen vragen meer zijn, dan kunnen we overgaan tot de 
stemming van punt 3/7. De stemming kan starten. Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde 
van de stemming. De stemming is volgt: 32 aanwezig, 28 ja en 4 onthouding. 
 
Goedgekeurd met 28 stemmen ja, bij 4 onthoudingen. 
 

 
Nr. 3/8 van de agenda 

 
Provinciale Overheidsopdrachten. Mol. Provinciaal domein Zilvermeer. 

Vernieuwen straat- en buitenverlichting. Ontwerp. Goedkeuring. 
Verslag van de deputatie 

 
 

1. Bevoegdheid 
 
Artikel 43.§2.11° van het provinciedecreet. 
 

2. Juridische context 
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Artikel 41, §1, 2° van de Wet van 17 juni 2016 inzake overheidsopdrachten. 
 

3. Feitelijke context en verantwoording 
 
Aan uw raad wordt het ontwerp voorgelegd voor het vernieuwen van de straat- en 
buitenverlichting bij het Provinciaal domein Zilvermeer te Mol. 
 
Het ontwerp omvat het vervangen van de bestaande niet-energie efficiënte straat- 
en buitenverlichting door energie efficiënte LED-verlichting. Er worden extra 
meters geplaatst om het verbruik nauwkeuriger te kunnen opvolgen. 
 
De decentrale sturing wordt gekoppeld aan het bestaande gebouwbeheerssysteem 
(GBS) voor betere opvolging. 
 
De deputatie stelt voor om voornoemd ontwerp goed te keuren en als wijze van 
gunnen van de werken de vereenvoudigde onderhandelingsprocedure met 
bekendmaking vast te stellen. 
 
Het ontwerp is digitaal beschikbaar. 
 

 
SDG 7 Betaalbare een duurzame energie 
SDG-subdoelstelling 7.3 Tegen 2030 de globale snelheid van verbetering in 
energie-efficiëntie verdubbelen 
 

 
SDG 9 Industrie, innovatie en infrastructuur 
SDG-subdoelstelling 9.4 Tegen 2030 de infrastructuur moderniseren en 
industrieën aanpassen om hen duurzaam te maken, waarbij de focus ligt op een 
grotere doeltreffendheid bij het gebruik van hulpbronnen en van schonere en 
milieuvriendelijke technologieën en industriële processen, waarbij alle landen de 
nodige actie ondernemen volgens hun eigen respectieve mogelijkheden 
 

4. Procedurele vormvereisten 
 
De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 4 januari 2024. 
 

5. Financiële aspecten 
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In de meerjarenplanning werd een krediet voorzien voor het vernieuwen van de 
straat- en buitenverlichting bij het Provinciaal domein Zilvermeer te Mol. 
 
De kostenraming van deze werken bedraagt 388.327,84 EUR + 81.548,85 EUR 
(21% btw) = 469.876,69 EUR. 

BESLUIT: 

 
Enig artikel: 
De provincieraad hecht goedkeuring aan het ontwerp voor het vernieuwen van de 
straat- en buitenverlichting bij het Provinciaal domein Zilvermeer te Mol, 
opgemaakt door het departement Logistiek, en stelt als wijze van gunnen van 
deze werken de vereenvoudigde onderhandelingsprocedure met voorafgaande 
bekendmaking vast. 
 
 
VOORZITTER.-Punt 3/8 van de agenda. Vragen we de goedkeuring. Geen vragen. De stemming 
van punt 3/8 kan starten. Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De 
stemming is als volgt: 32 aanwezigen, 32 ja. 
 
Goedgekeurd met 32 stemmen ja. 
 

 
Nr. 3/9 van de agenda 

 
Vastgoed. Westerlo. Woning Zoerledorp 67. Verkoop via Biddit. 

Goedkeuring. 
Verslag van de deputatie 

 
 

1. Bevoegdheid 
 
Artikel 43 §2 van het provinciedecreet van 9 december 2005 
 

2. Juridische context 
 
Omzendbrief KB/ABB 2019/3 over de transacties van onroerende goederen door 
lokale en provinciale besturen en door besturen van erkende diensten 
 

3. Feitelijke context en verantwoording 
 
In het kader van het toenmalige huisvestingsbeleid kocht de provincie op 
31 oktober 1991 de woning Zoerledorp 67 te Westerlo, die vervolgens in 1993 
voor 27 jaar in huur gegeven werd aan de sociale huisvestingsmaatschappij 
Zonnige Kempen. 
De woning is ten kadaster gekend 3de afdeling sectie A nummers 192V en 192T. 
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In de meerjarenplanning is voorzien dat de gebouwen voor sociale huisvesting 
waarvan de huur/erfpacht tijdens de huidige legislatuur een einde neemt, verkocht 
zullen worden, waarbij eerst aan de huurder/erfpachter de mogelijkheid geboden 
wordt om de woning aan te kopen aan schattingsprijs. Indien deze de woning niet 
wenst aan te kopen – dit is bij de betrokken woning het geval - wordt ze openbaar 
verkocht. 
 
De deputatie stelt voor de woning openbaar te verkopen via het Biddit-platform 
van de Kamer van Notarissen, waarbij de instelprijs overgelaten zal worden aan de 
wijsheid van de notaris. Betrachting is om met de verkoop minimaal de 
schattingsprijs te bekomen. Mocht de schattingsprijs niet behaald worden, dan zal 
er terug aan uw raad gerapporteerd worden over het uiteindelijke resultaat van de 
biedingsprocedure via Biddit, waarbij uw raad kan beslissen om al dan niet toe te 
wijzen aan de hoogste bieder. 
 
De bodemattesten zijn blanco. 
 
De bijlagen zijn digitaal beschikbaar. 
 

4. Procedurele vormvereisten 
 
De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 4 januari 2024. 
 

BESLUIT: 
 
Artikel 1: 
De provincieraad van Antwerpen verleent machtiging tot de openbare verkoop via 
het online platform Biddit van de Kamer van Notarissen, van het pand Zoerledorp 
67 te Westerlo, ten kadaster gekend als 3de afdeling, sectie A, nummers 192V en 
192T, voor zover bij de verkoop minimaal de schattingsprijs behaald wordt. 
 
Artikel 2: 
Beslist wordt aan de Algemene Administratie van de Patrimoniumdocumentatie 
ontslag van ambtshalve inschrijving te verlenen bij de overschrijving van de akte. 
 
Artikel 3: 
Voor zover als nodig wordt beslist het goed te desaffecteren uit het openbaar 
domein. 
 
 
VOORZITTER.- Punt 3/9 van de agenda. Vragen we de goedkeuring. Geen vragen. De stemming 
van punt 3/9 kan starten. Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De 
stemming is als volgt: 33 aanwezigen, 33 ja stemmen. 
 
Goedgekeurd met 33 stemmen ja. 
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Nr. 3/10 van de agenda 
 

Vastgoed. Heist-op-den-Berg/Hallaar. Provinciaal groendomein De 
Averegten. Aankoop van 6 percelen in de hoek 'Langendijk' en 

'Boonmarkt'. Goedkeuring. 
Verslag van de deputatie 

 
 

1. Bevoegdheid 
 
- Artikel 43 van het provinciedecreet van 9 december 2005. 
 

2. Juridische context 
 
- Omzendbrief KB/ABB 2019/3 over de transacties van onroerende goederen door 

lokale en provinciale besturen en door besturen van erkende diensten. 
 

3. Feitelijke context en verantwoording 
 
Op de lijst van percelen die de provincie Antwerpen tracht te verwerven in het kader 
van het subsidieprogramma van het Agentschap voor Natuur en Bos voor de 
aankoop van gronden in functie van bebossing nabij provinciale domeinen en 
waterlopen, staan ook deze zes percelen ‘xxx’, alle gelegen binnen het provinciaal 
groendomein De Averegten te Hallaar, Heist-op-den-Berg. 
 
Drie van die percelen zijn echter al bos, en van een vierde perceel mag een 
gedeelte niet bebost worden van ANB omdat het getypeerd wordt als waardevol 
grasland. Deze percelen komen dus niet in aanmerking voor ANB-subsidies. Wat 
overblijft komt op zich wél in aanmerking, maar uiteindelijk toch weer niet omdat 
die gronden nog minstens vijf jaar in gebruik zijn van een landbouwer, terwijl voor 
het verkrijgen van de ANB-subsidies de bebossing binnen de twee jaar na aankoop 
moet gebeuren. 
Omdat de percelen gelegen zijn in het midden van het domein De Averegten is de 
directie reeds jaren geïnteresseerd in deze gronden, en werd daarom beslist om te 
trachten ze aan te kopen op een eigen investeringsartikel. 
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De percelen (op het kaartje in het geel aangeduid), ten kadaster gekend als 
Heist-op-den-Berg, 3de afdeling, sectie A, nummers 373c (7.388 m²), 373d 
(7.388 m²), 374a (7.375 m²), 375c (6.805 m²), 375e (2.655 m²) en 376 
(10.310 m²), samen 41.921 m² groot, zijn gelegen in agrarisch gebied. Ze grenzen 
niet aan een openbare weg en zijn slecht bereikbaar met de wagen. De percelen 
373c, 373d en 374a grenzen aan een wandelweg; deze drie percelen zijn bebost en 
vrij van gebruik. De drie andere percelen zijn wel verpacht en worden gebruikt als 
weiland en akkerland. De zes percelen vormen een aaneengesloten blok en zijn 
momenteel grotendeels omheind. 
Volgens de Watertoets zijn de percelen niet effectief overstromingsgevoelig, maar 
wel plaatselijk mogelijk overstromingsgevoelig. 
 
Landmeter-expert Hans Engels schat in zijn schattingsverslag van 30 september 
2022 de waarde van de beboste percelen op 3,00 EUR/m² (vrij van gebruik), en de 
andere percelen op 6,00 EUR/m² (verpacht), hetzij 185.073,00 EUR in totaal.  Na 
onderhandelingen werd uiteindelijk een verkoopbelofte bekomen met een grondprijs 
van 3,00 EUR/m² voor de beboste percelen, en een grondprijs van 7,00 EUR/m² 
voor de verpachte percelen, hetzij 204.843,00 EUR in totaal. 
 
Provinciaal landmeter-expert Marianne Vanhuffel verantwoordt die hogere prijs als 
volgt: 
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De schattingen van de diverse percelen in Heist-op-den-Berg lopen nogal uiteen, 
zonder dat dat in de schattingsverslagen degelijk beargumenteerd wordt. Op basis 
van de andere recente aankopen of akkoorden voor aankopen van gronden in de 
onmiddellijke omgeving lijkt een aankoopprijs van slechts 6,00 of 6,70 EUR/m² 
geen realistische prijs. 
In bijlage wordt de vergelijking gemaakt met twee andere aankoopdossiers in Heist-
op-den-Berg: eentje met een schattingsprijs variërend van 7,00 EUR/m² tot 
11,00 EUR/m² en met een uiteindelijke aankoopprijs van 9,00 EUR/m², en eentje 
met een schattingsprijs van 6,00 EUR/m² en een aankoopprijs van 8,50 EUR/m². 
 
Het is belangrijk om binnen een bepaalde regio een doordacht beleid te voeren qua 
prijszetting en dus ook om de bedragen die betaald worden tegen mekaar af te 
wegen. De waardering van dit perceel dient inderdaad lager liggen dan die van de 
andere recent aangekochte gronden omdat het als stedenbouwkundige bestemming 
‘zone voor groendomein’ heeft en omdat het enkel als weiland en niet als akker kan 
dienen (het gaat om het perceel ‘waardevol grasland’). 
 
Alles in acht genomen stelt provinciaal landmeter-expert Marianne Vanhuffel dat 
7,50 EUR/m² een aanvaardbaar bedrag is voor grond die vrij is van gebruik. Voor 
de verpachte gronden wordt 0,50 EUR/m² in mindering gebracht, zodat we voor 
deze gronden uit komen op 7,00 EUR/m². 
De gronden worden dus verpacht aangekocht, en de pacht zal te gelegener tijd 
opgezegd worden (de pachter heeft geen recht van voorkoop in geval van verkoop 
van het goed aan een openbaar bestuur of een publiekrechtelijke persoon wanneer 
het goed wordt gekocht om voor doeleinden van algemeen belang te worden 
aangewend). 
 
Het team Vastgoed stelt dan ook voor om goedkeuring te hechten aan de 
voorgelegde verkoopbelofte. 
 
De bodemattesten zijn blanco. 
 
De bijlagen zijn digitaal beschikbaar. 
 

 
SDG 15 Leven op het land 
SDG-subdoelstelling 15.2 Tegen 2020 de implementatie bevorderen van het 
duurzaam beheer van alle soorten bossen, de ontbossing een halt toeroepen, 
verloederde bossen herstellen en op duurzame manier bebossing en herbebossing 
mondiaal opvoeren 
 

4. Procedurele vormvereisten 
 



VERGADERING VAN 25 JANUARI 2024 

 53

De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 4 januari 2024. 
 

5. Financiële aspecten 
 
Krediet is voorzien in het budget. 
 

BESLUIT: 
 
Enig artikel: 
Onder verklaring dat de transactie wordt aangegaan voor openbaar nut, met name 
voor de uitbreiding van het provinciaal groendomein De Averegten te Hallaar, Heist-
op-den-Berg, wordt machtiging verleend tot de aankoop van de percelen ten 
kadaster gekend als Heist-op-den-Berg, 3de afdeling, sectie A, nummers 373c 
(7.388 m²), 373d (7.388 m²), 374a (7.375 m²), 375c (6.805 m²), 375e (2.655 m²) 
en 376 (10.310 m²) en eigendom van de heer xxx, tegen de prijs van 
204.843,00 EUR. 
 
 
VOORZITTER.- Punt 3/10 van de agenda. Vragen we de goedkeuring. Mijnheer Sohier heeft het 
woord. 
 
De heer SOHIER.- Ja heel kort. Dat is een goede zaak natuurlijk, dat de Averegten een groot 
stuk natuur bijkrijgt. Dat wordt zoals in de commissie uitgelegd één geheel dat mooi ingedeeld is 
en ook ten dienste staat van het publiek. Mensen in Heist-op-den-Berg, vooral jeugd, hebben me 
attent gemaakt op het feit dat er ook nog een ander speelbos is in Heist en ze hopen dat dat dan 
niet het alibi wordt om dat ander speelbos af te breken. Ik weet dat is van de gemeente Heist-op-
den-Berg, hier zijn we in de provincie. Het is een goede zaak dat De Averegten een groot stuk 
natuur bijkrijgt. 
 
VOORZITTER.- Gedeputeerde De Haes heeft het woord. 
 
De heer DE HAES, gedeputeerde.- Misschien voor de duidelijkheid dit gaat over percelen die 
echt grenzen aan het Averegten bos langs de kant van de Langendijk. Er zijn ook percelen 
bijgekocht, wat wij noemen Moleneinde, aan de overkant van de Boonmarkt dat aansluit 
richting Molenzonen om het correct te zeggen. Dat zijn percelen die gaan bebost worden met de 
bedoeling om daar ook een stukje speelbos in te trekken. Ik weet niet over welk gemeentelijk 
speelbos dat u het hebt. Maar er is wel wat deining geweest rond een speelbos tussen 
aanhalingstekens op een privé terrein achter de Aldi, achter de vroegere Aldi. Dat klopt, maar 
dat is een privé terrein. Is niet van de gemeente. 
 
VOORZITTER.- Dan kunnen we overgaan tot de stemming van punt 3/10 van de agenda. De 
stemming kan starten. Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De 
stemming is als volgt: 33 aanwezigen, 33 ja stemmen. 
 
Goedgekeurd met 33 stemmen ja. 
 

 
Nr. 3/11 van de agenda 
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Vastgoed. Geel. Puntloop (A.7.10.8). Subsidieoproep ANB voor aankoop 
van gronden voor bebossing. Aankoop van percelen 3L10c, 3L10b, 3L17 en 

3L11g. Goedkeuring. 
Verslag van de deputatie 

 
 

1. Bevoegdheid 
 
- Artikel 43 van het provinciedecreet van 9 december 2005. 
 

2. Juridische context 
 
- Omzendbrief KB/ABB 2019/3 over de transacties van onroerende goederen door 

lokale en provinciale besturen en door besturen van erkende diensten. 
 

3. Feitelijke context en verantwoording 
 
Op 22 april 2021 keurde de deputatie het indienen goed van een subsidieaanvraag 
bij het Agentschap voor Natuur en Bos voor de aankoop van gronden in functie van 
bebossing nabij provinciale domeinen. Later werd beslist dat ook gronden gelegen 
naast waterlopen in provinciaal beheer in aanmerking komen. 
 
Deze subsidie bedraagt thans 90% van het aankoopbedrag, inclusief alle 
aankoopkosten, met een plafond van 7,00 EUR/m². 
 
Uw college machtigde het team Vastgoed om verkennende gesprekken op te starten 
met de eigenaars van de percelen die zijn opgenomen in een lijst zoals 
voorgebracht, en om schattingen aan te vragen met het oog op een mogelijke 
verwerving. 
 
Los van die lijst van percelen - die ondertussen nog aangegroeid is - heeft het team 
Vastgoed vastgesteld dat er grenzend aan de Puntloop en tussen de kruising van de 
wegenissen Herentalseweg en Vogelzang te Geel vier percelen grond te koop staan. 
 
Het betreft de percelen ten kadaster gekend als Geel, 3de afdeling, sectie L, 
nummers 10c, 10b, 17 en 11g, met een oppervlakte van respectievelijk 3.109 m², 
3.345 m², 5.410 m² en 4.241 m² (hetzij 16.105 m² in totaal) en eigendom van de 
heer xxx. 
 
De percelen zijn gelegen in agrarisch gebied en ze zijn vrij van pacht. Ze zijn goed 
bereikbaar via een verharde weg. 
De percelen werden van 2016 tot 2022 gebruikt voor landbouwdoeleinden (met 
name voor de teelt van mais en aardappelen). Daarvóór waren ze eigenlijk bebost. 
In 2013 werden de bomen gerooid onder toepassing van artikel 87 van het 
Bosdecreet. De gronden zijn momenteel braakliggend en recent niet bewerkt. De 
gronden liggen grotendeels in overstromingsgevoelig gebied. 



VERGADERING VAN 25 JANUARI 2024 

 55

 

 
 
In zijn schattingsverslag van 21 september 2023 kende landmeter-expert Jef 
Haeverans aan deze percelen een waarde toe van 9,00 EUR/m², hetzij 
144.945,00 EUR in totaal. 
 
De vraagprijs van de verkoper was 185.000,00 EUR, maar na onderhandelingen 
werd een verkoopprijs van 150.000,00 EUR bekomen. Dit kleine verschil in meer 
ten opzichte van de schattingsprijs is volgens de onderhandelende provinciale 
landmeter als volgt verantwoordbaar: 
 
In de schatting zijn enkele aspecten ten voordele van de gronden 
ondergewaardeerd: 
- Ze zijn gelegen vlakbij woongebied (op 25 m ten zuiden) en vlakbij woongebied 

met landelijk karakter (overkant straat); 
- Ze zijn niet verpacht (de vergelijkingspunten in het verslag van de recent 

verkochte gronden aan de Brijloopsedijk zijn verpacht tot eind 2025, wat toch 
nog meer dan 2 jaar is); 

- Dat de gronden braakliggend zijn wordt in het schattingsverslag als minpunt 
aangegeven, maar dat is het niet echt, zeker niet als het de bedoeling is om de 
gronden te bebossen. 

 
Tegen deze aankoopprijs heeft de provincie Antwerpen recht op een subsidie van 
112.735,00 EUR (7,00 EUR/m²); er blijft nog 37.265,00 EUR zelf te betalen. 
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De verkopers drongen aan op een snel verlijden van de akte, in concreto binnen de 
4 maanden na de goedkeuring van de verkoopbelofte door de provincieraad. 
Alhoewel dat in theorie technisch haalbaar is, heeft de provincie in deze niet alles 
zelf in de hand. Daarom werden enkele kleine afwijkingen van de gangbare 
verkoopvoorwaarden afgesproken die wél volledig in handen liggen van de 
provincie: 
- beide partijen hebben de intentie om ten laatste binnen 4 maanden na 

bekrachtiging door de provincieraad de authentieke akte te verlijden en zullen 
geen daden stellen die deze termijn onnodig zou verlengen; 

- De verkoopbelofte blijft geldig tot 31 januari 2024 en zal tot een 
verkoopovereenkomst leiden wanneer de Provincieraad van Antwerpen zal 
beslissen tot de aankoop over te gaan; 

- De beslissing zal bij aangetekend schrijven én per e-mail aan de 6 
ondergetekende eigenaars overgemaakt worden. 

 
Voorgesteld wordt de voorliggende verkoopbelofte goed te keuren. 
 
de bodemattesten zijn blanco. 
 
De bijlagen zijn digitaal beschikbaar. 
 

 
SDG 15 Leven op het land 
SDG-subdoelstelling 15.2 Tegen 2020 de implementatie bevorderen van het 
duurzaam beheer van alle soorten bossen, de ontbossing een halt toeroepen, 
verloederde bossen herstellen en op duurzame manier bebossing en herbebossing 
mondiaal opvoeren 
 

4. Procedurele vormvereisten 
 
De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 11 januari 2024. 
 

5. Financiële aspecten 
 
Krediet voor de aankoop is voorzien in het budget van 2023 onder MJP001488. 
Na de aankoop zal een subsidieaanvraag ingediend worden. De aankoop is voor 
112.735,00 EUR subsidieerbaar. 
 

BESLUIT: 
 
Enig artikel: 
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Onder verklaring dat de transactie wordt aangegaan voor openbaar nut, met name 
voor de uitbreiding van het bosareaal in de provincie Antwerpen, wordt machtiging 
verleend tot de aankoop van de percelen ten kadaster gekend als Geel, 3de 
afdeling, sectie L, nummers 10c, 10b, 17 en 11g, met een oppervlakte van 
respectievelijk 3.109 m², 3.345 m², 5.410 m² en 4.241 m² en eigendom van de 
heer xxx tegen de prijs van 150.000,00 EUR. 
 
 
VOORZITTER.-Punt 3/11 van de agenda. Vragen we de goedkeuring. Geen vragen. De stemming 
van punt 3/11 kan starten. Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De 
stemming als volgt: 32 aanwezigen, 32 ja stemmen. 
 
Goedgekeurd met 32 stemmen ja. 
 

 
Nr. 3/12 van de agenda 

 
Vastgoed. Ravels. Wouwerloop (A.9.23). Verlegging ter hoogte van 

Gilseinde 67-73. Grondruil. Goedkeuring. 
Verslag van de deputatie 

 
 

1. Bevoegdheid 
 
Artikel 43 van het provinciedecreet van 9 december 2005 
 

2. Juridische context 
 
- Gecoördineerd decreet van 15 juni 2018 betreffende het integraal waterbeleid 
- Omzendbrief KB/ABB 2019/3 over de transacties van onroerende goederen door 

lokale en provinciale besturen en door besturen van erkende diensten 
 

3. Feitelijke context en verantwoording 
 
Met besluit van 12 mei 2021 verleende de deputatie een omgevingsvergunning aan 
de heer xxx voor het verkavelen van 2 percelen - eigendom van de xxx - naar 14 
loten voor woningen, waarbij ook de waterloop Wouwerloop (A.9.23) ter hoogte 
van Gilseind 67 en 73 te Ravels verlegd diende te worden. 
 
De nieuwe bedding met een oppervlakte van 114 m² komt daarbij in een rechte 
hoek tegen de wegenis Gilseind te liggen; de oude - schuin gelegen - bedding met 
een oppervlakte van 107 dient afgeschaft te worden. 
 
De werken werden uitgevoerd, maar de ermee gepaard gaande grondruil dient nog 
notarieel bekrachtigd te worden. Hiertoe werd aan de provincie Antwerpen het 
afbakeningsplan van 17 januari 2022 van landmeter-expert Stef Geukens bezorgd. 
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De grondruil gebeurt onder gesloten beurs. Alle notariële kosten zijn ten laste van 
de aanvrager van de verlegging. 
 
Tevens wordt van de gelegenheid gebruik gemaakt om twee historische fouten 
recht te laten zetten bij het kadaster. 
 
Op de verschillende plannen en atlasuittreksels in bijlage is te zien dat er nog twee 
stukken beddingen bestaan die nooit kadastraal werden afgeschaft. 
 
De ‘kronkel’ en de ‘parallel’ komen van de ‘atlas der buurtwegen’ opgemaakt in 
1841. Deze atlas werd opgesteld voor het juist weergeven van de toenmalige 
wegen, alsook van het aanwezige ‘water’. Deze atlas doet uitspraak over de ligging 
volgens het kadaster anno 1841. 
Als daarna gekeken wordt naar de ‘oude atlas der waterlopen’ opgemaakt in 1877 
treft men hier een tegenstrijdige bepaling aan over de ligging van de waterloop. 
Deze atlas is in eerste instantie opgemaakt voor het in kaart brengen van de 
waterlopen en om deze correct aan te duiden op het kadasterplan van 1877. Hierbij 
is de kronkel ook op het plan te zien, maar het is onduidelijk om wat het gaat. 
 
Op basis van de atlas der buurtwegen anno 1841 en de atlas der waterlopen anno 
1877 wordt verondersteld dat tussen 1841 en 1877 de waterloop reeds verlegd 
geweest is, maar dat er toen nog geen procedure bestond voor verleggingen. 
Vermoedelijk omdat toen de waterlopen nog niet officieel werden vastgesteld. 
Bovendien ligt ook het deel van de waterloop evenwijdig met de wegenis Gilseinde 
volgens de atlas der waterlopen anno 1877 tegen de wegenis Gilseinde en dus niet 
over het perceel heen zoals het kadaster dit tekent. 
 
Ofwel heeft de waterloop nooit gelegen waar het kadaster de stroken openbaar 
domein thans tekent, en werd die aldus verkeerd ingetekend op de ‘atlas der 
buurtwegen’, ofwel werd de waterloop al verlegd vóór de opmaak van de atlas der 
buurtwegen anno 1877 en werd het kadaster nooit aangepast omdat er geen 
gepaste procedure bestond. 
Als men dan kijkt naar de ‘oude atlas der waterlopen’ opgemaakt in 1950, kan men 
ook bovenstaande redenering volgen. Hierop is zelfs geen ‘water’ meer op de 
‘kronkel’ te zien, alsook is het ‘water’ parallel met de straat Gilseinde verdwenen. 
Ook hier kan men dus de redenering volgen dat de waterloop nooit gelegen heeft 
op de ‘kronkel’ en de ‘parallel’ en lijkt ook de onderliggende kaart (vermoedelijk 
een oud kadasterplan) een correcte weergave van de realiteit te geven. 
 
Als laatste is er dan nog de afschaffing van een deel van de ‘Wouwerloop’. Hierop 
zijn dezelfde percelen en posities van waterlopen ingetekend, net zoals in de ‘oude 
atlas der waterlopen anno 1950’. 
 
Navraag door het studiebureau bij het kadaster leert dat het voor het kadaster 
volstaat dat de provincie Antwerpen en de gemeente Ravels (de vroegere 
beheerder van de waterloop) verklaren dat de thans nog ingetekende beddingen in 
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de realiteit niet bestaan en dat zij zich ermee akkoord verklaren dat het kadaster 
deze foute mutatie aanpast. 
 
De provincieraad wordt bijgevolg gevraagd in te stemmen met de voorgelegde 
grondruil voor de verlegging van de waterloop haaks op de wegenis Gilseinde, en 
met de correctie naar de realiteit van de fout ingetekende beddingen door het 
kadaster. 
 
De bijlagen zijn digitaal beschikbaar. 
 

XXX 
 
Bijdrage aan de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen (SDG’s) 

 
SDG 6 Schoon water en sanitair 
SDG-subdoelstelling 6.6 Tegen 2020 de op water gebaseerde ecosystemen 
beschermen en herstellen, met inbegrip van bergen, bossen, moerassen, 
rivieren, grondwaterlagen en meren 
 

 
SDG 11 Duurzame steden en gemeenschappen 
SDG-subdoelstelling 11.5 Tegen 2030 het aantal doden en getroffenen 
aanzienlijk verminderen en in aanzienlijke mate de rechtstreekse economische 
impact op het bruto binnenlands product terugschroeven dat veroorzaakt wordt 
door rampen, met inbegrip van rampen die met water verband houden, waarbij 
de klemtoon ligt op het beschermen van de armen en van mensen in kwetsbare 
situaties 
 

4. Procedurele vormvereisten 
 
De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 4 januari 2024. 
 

5. Financiële aspecten 
 
De grondruil gebeurt onder gesloten beurs. 
 

BESLUIT: 
 
Artikel 1: 



PROVINCIERAAD VAN ANTWERPEN 

 60 

Onder verklaring dat de transactie wordt aangegaan voor openbaar nut, met name 
voor de verlegging van de Wouwerloop ter hoogte van Gilseind 67 en 73 te Ravels, 
wordt machtiging verleend tot de ruiling om niet volgens het afbakeningsplan van 
17 januari 2022 met precad nummer 13035/10474 van landmeter-expert Stef 
Geukens van lot 1, ten kadaster gekend als Ravels, 1ste afdeling, sectie C, zonder 
nummer, 107 m² groot en eigendom van de provincie Antwerpen, tegen lot 2, ten 
kadaster gekend als Ravels, 1ste afdeling, sectie C, nummers 200/deel en 
201/deel, samen 114 m² groot en eigendom van xxx. 
 
Artikel 2: 
Verklaard wordt dat de thans nog als een ‘kronkel’ en een ‘parallel’ op het kadaster 
waar te nemen beddingen in de realiteit niet bestaan en beslist wordt het kadaster 
te vragen deze foute mutatie aan te passen. 
 
Artikel 3: 
Beslist wordt aan de Algemene Administratie van de Patrimoniumdocumentatie 
ontslag van ambtshalve inschrijving te verlenen bij de overschrijving van de akte. 
 
Artikel 4: 
Voor zover als nodig wordt beslist de goederen te desaffecteren uit het openbaar 
domein. 
 
 
VOORZITTER.-Punt 3/12 van agenda. Vragen we de goedkeuring. Geen vragen. De stemming 
van punt 3/12 starten. Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De 
stemming is als volgt: 33 aanwezigen, 33 ja stemmen. 
 
Goedgekeurd met 33 stemmen ja. 
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4. Vrije tijd, personeel en ICT 

 
Nr. 4/1 van de agenda 

 
Stichting Kempens Landschap SON (SKL). Solidaire borgstelling. 

Goedkeuring. 
Verslag van de deputatie 

 
 

1. Bevoegdheid 
 
De provincieraad beschikt over de volheid van bevoegdheid. 
 

2. Juridische context 
 
Artikel 42 van het provinciedecreet van 9 december 2005. 
 

3. Feitelijke context en verantwoording 
 
BDS Aanbieden en promoten van een laagdrempelige, duurzame en bovenlokale 
vrijetijdsbeleving. 
 
AP Ontsluiten van waardevol patrimonium. 
 
A EVAP SON Kempens Landschap vzw interne werking: SON Stichting Kempens 
Landschap koestert waardevolle historische landschappen, openruimtegebieden en 
erfgoed in de provincie Antwerpen. Door samen met publieke en private partners, 
domeinen aan te kopen, te beheren en open te stellen voor het publiek, wil ze 
zoveel mogelijk landschappelijk, cultuurhistorisch, natuurlijk en levend erfgoed 
bewaren en toegankelijk maken. 
 
Bijdrage aan de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen (SDG’s). 

 
SDG 11 Duurzame steden en gemeenschappen 
SDG-subdoelstelling 11.4 De inspanningen verhogen om het culturele en 
natuurlijke erfgoed van de wereld te beschermen en veilig te stellen 
 

 
SDG 16 Vrede, justitie en sterke publieke diensten 
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SDG-subdoelstelling 16.6 Doeltreffende, verantwoordelijke en transparante 
instellingen ontwikkelen op alle niveaus 
 
Met ingang van 1 januari 2021 is de Stichting  Kempens Landschap operationeel als 
een EVAP: een extern verzelfstandigd Agentschap van de Provincie Antwerpen. 
 
De bestuursorganen zijn als EVAP volledig provinciaal ingevuld. De structurele 
adviescommissie bestaat uit de burgemeesters van de gemeenten die de werking 
van de Stichting ondersteunen. 
 
Kempens Landschap werd als organisatie opgericht in november 1997 op initiatief 
van het provinciebestuur en een 40-tal Kempense gemeentebesturen, mede in 
uitvoering van een beleidslijn in het provinciaal bestuursakkoord. Momenteel is de 
Stichting actief in 66 van de 69 steden en gemeenten in de provincie Antwerpen. 
De Stichting heeft als doel om het waardevolle natuur- en cultuurpatrimonium in de 
provincie Antwerpen veilig te stellen, hoofdzakelijk via gerichte aankopen. Op die 
manier bekommert ze zich om de open ruimte, om natuurlijk en historisch erfgoed, 
en op de monumenten die landschapsbepalend zijn. 
 
Na de start in de Kolonies van Wortel en Merksplas heeft de werking van de 
voorbije 26 jaar een stevig fundament gelegd. Vandaag heeft de organisatie 
Kempens Landschap iets meer dan 1300 hectaren in eigendom en/of beheer, dit 
gaat over grote en kleine eigendommen. Belangrijk is dat al deze gebieden, vanuit 
landschappelijk oogpunt, onder een bepaalde druk stonden. Vanuit de provincie 
Antwerpen mag EVAP Stichting Kempens Landschap hiervoor jaarlijks rekenen op 
een substantiële werkingsbijdrage. 
 
Tijdens een vernissage op de site van het kasteeldomein van Westmalle werd 
Stichting Kempens Landschap op de hoogte gesteld van een mogelijke verkoop. 
Hierop volgend werd contact gelegd met de eigenaar en de gemeente Malle om de 
opportuniteit te bekijken. 
 
Het eeuwenoude kasteeldomein van Westmalle is een uniek geheel van kasteel met 
park, bossen, imposante dreven, landerijen en zeer mooi bouwkundig erfgoed. Het 
domein is ongeveer 13 ha groot en gelegen in parkgebied. De kasteeldreef is 
vandaag reeds toegankelijk. Het kasteelpark zelf is dat nog niet. Zowel het park als 
de ruime omgeving zijn beschermd als cultuurhistorisch landschap. Het kasteel en 
de rondbouw (een cirkelvormig dienstgebouw) zijn beschermd als monument. 
 
Met de eigenaars is een akkoord bekomen over de overnameprijs, zijnde 
2.843.500 EUR voor de overname van 100% van de aandelen van de vennootschap 
Kasteel van Westmalle NV (cfr. beslissing Raad van Bestuur Stichting Kempens 
Landschap 24/11/2023). De vennootschap zal bevatten op het moment van de 
verkoop van de aandelen: het kasteel, het domein, alsook het cirkelvormig gebouw. 
De vennootschap wordt heden aan een Due Diligence onderzoek onderworpen. 
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Voor de aankoop van het kasteeldomein wenst Stichting Kempens Landschap een 
lening aan te gaan. Bij het onderzoeken van de bancaire voorwaarden werd 
vastgesteld dat, indien de provincie de lening waarborgt, de organisatie gunstiger 
voorwaarden verkrijgt bij de bank. 
 
Belfius Bank en Verzekeringen bleek een lening te kunnen voorleggen met de 
volgende modaliteiten: 

 Looptijd: 30 jaar 
 Bedrag: 2.843.500 EUR 
 Rentevoet: vaste rentevoet van 3,37% (indicatief) op datum van opening 

krediet voor de ganse looptijd 
Merk op: zonder provinciale waarborg rentevoet van 10 basispunten meer 

 Waarborg: hoofdelijke borgstelling van de provincie Antwerpen voor het 
totale bedrag van het krediet – het voordeel van deze borgstelling vertaalt 
zich in een lager tarief (10 basispunten) gecombineerd met de besparing op 
de kostten. 

 
Op basis van bovenstaande gegevens wordt aan het provinciebestuur gevraagd om 
een waarborg te willen verlenen voor een lening van 2.843.500 EUR die Kempens 
Landschap wenst aan te gaan bij Belfius Bank & Verzekeringen aan een vaste 
rentevoet en af te lossen op een termijn van 30 jaar. 
 

4. Procedurele vormvereisten 
 
De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 4 januari 2024. 
 

5. Financiële aspecten 
 
De jaarlijkse aflossing van de lening is voorzien in het meerjarenplan van EVAP 
Stichting Kempens Landschap SON. 
 

BESLUIT: 
 
Artikel 1: 
Goedkeuring wordt gehecht aan de solidaire borgstelling aan EVAP Stichting 
Kempens Landschap SON voor de totale lening van 2.843.500 EUR voor de 
overname van 100% van de aandelen van Kasteel van Westmalle NV. 
 
Artikel 2: 
De deputatie is gemachtigd over de voorwaarden van de waarborg te beslissen. 
 
 
VOORZITTER.- Dan de punten van vrije tijd, personeel en ICT. Punt 4/1 van de agenda. Vragen 
we de goedkeuring. Geen vragen. De stemming van punt 4/1 kan starten. Heeft iedereen zijn 
stem uitgebracht? Einde van de stemming. De stemming is als volgt: 32 aanwezigen, 32 ja 
stemmen. 
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Goedgekeurd met 32 stemmen ja. 
 

 
Nr. 4/2 van de agenda 

 
Provinciale overheidsopdrachten. Verlenging van de 

licentieovereenkomsten voor de Cognos Business Intelligence rapportering 
tot 31/12/2025. Goedkeuring. 

Verslag van de deputatie 
 
 

1. Bevoegdheid 
 
Artikel 43.§2.11° van het provinciedecreet. 
 

2. Juridische context 
 
De wet van 17 juni 2016 betreffende overheidsopdrachten, in het bijzonder artikel 
42 §1, 1° d. 
 

3. Feitelijke context en verantwoording 
 
Bijdrage aan de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen (SDG’s). 
 

 
 
 
 

SDG 12 Verantwoorde consumptie en productie 
SDG-subdoelstelling 12.7 Duurzame praktijken bij overheidsopdrachten 
bevorderen in overeenstemming met nationale beleidslijnen en prioriteiten 
 

 
 
 
 

SDG 16 Vrede, justitie en sterke publieke diensten 
SDG-subdoelstelling 16.7 Ontvankelijke, inclusieve, participatieve en 
representatieve besluitvorming op alle niveaus garanderen 
 
Sinds 2008 heeft het bestuur geïnvesteerd in de ontwikkeling en uitbouw van een 
Business Intelligence (BI) omgeving voor de rappportering over o.a. financiën, 
beleid, personeel, logistieke dienstverlening en klachtenbeheer. In het verleden 
werd gekozen voor het IBM Cognos Analytics platform als BI-omgeving met behulp 
van de nodige consultancy van o.m. Hallemeersch & Coutuer nv en Deloitte 
Consulting cvba. 
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In 2018 werd door de deputatie een licentieovereenkomst gegund aan IBM Belgium 
bv (0405.912.336) voor alleen de gebruikerslicenties van het IBM Cognos Analytics 
B.I. rapporteringspakket. Externe consultancy was niet meer nodig, aangezien er 
voordien bij het bestuur voldoende expertise was opgebouwd in het gebruik van het 
BI-platform en de managementrapportering. 
 
De licentieovereenkomst werd aanbesteed voor een bedrag van 330.000 EUR voor 
de periode van 2018 tot eind 2021 voor de gebruikerslicenties van de software. De 
licentieovereenkomst werd rechtstreeks onderhandeld met de producent van de 
licenties, volgens de onderhandelingsprocedure zonder voorafgaande 
bekendmaking op basis van artikel 42 §1, 1° d, ii) omdat: 
 in de voorgaande jaren heel wat rapporteringen en expertise werden 

opgebouwd. Deze rapporteringen waren ondertussen onmisbaar geworden voor 
een efficiëntie en effectieve werking en rapportering van sommige diensten 
(bv. rapporten rond omgevingsvergunningen en –beroepen, ISO14001, 
beleidsindicatoren, …). Het omzetten naar een ander rapporteringsplatform zou 
een grote kostprijs en doorlooptijd met zich meebrengen, inclusief het risico 
dat sommige rapporteringsmodaliteiten en -functionaliteiten niet beschikbaar 
zouden zijn in een ander platform. 

 De licenties voor het IBM Cognos Analytics platform en de ondersteuning 
ervoor worden door andere bedrijven dan de producent enkel aangeboden in 
het kader van een consultancy- en implementatieproject. Zulk een nieuw 
project zou kostelijk zijn en onnodig omdat de software al geïmplementeerd is 
en er voldoende expertise bestaat binnen de provinciale organisatie om verdere 
externe consultancy te moeten vragen. 

 
Een nieuwe licentieovereenkomst werd in 2022 aangegaan bij IBM Belgium nv 
(0405.912.336) voor een maximale kost van 400.000 EUR voor een nieuwe periode 
van 48 maanden van 1/1/2022 tot en met 31/12/2025. 
 
De deputatie keurde toen deze softwarelicentie goed, omdat de nieuwe licentie-
overeenkomst door de toenmalige dossierverantwoordelijke, in samenspraak met 
de cel overheidsopdrachten van DLOG, op basis van artikel 42 van de wet op de 
overheidsopdrachten, geïnterpreteerd werd als een nieuwe aanbesteding met een 
grensbedrag onder de grenswaarde van dagelijks bestuur (< 500.000 EUR). 
 
Bij de laatste controle van de betaling voor de licenties van 2024 werd echter 
geargumenteerd dat het hier over een verlenging van de oorspronkelijke 
licentieovereenkomst gaat. In dit geval moet de kost van de verlenging bij de kost 
van de oorspronkelijke opdracht geteld worden om te bepalen hoeveel de opdracht 
waard is. Bijgevolg is de waarde van de opdracht hoger dan 500.000 EUR. In dat 
geval is niet deputatie bevoegd maar wel de provincieraad. Daarom wordt uw raad 
alsnog gevraagd om in te stemmen met de verlenging van de licenties. Op die 
manier kunnen in de toekomst de facturen tot en met 31/12/2025 betaald worden. 
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Ondertussen zal door DICT bekeken worden of men daarna met deze tool zal 
verder gaan, of men een transitie zal maken naar een nieuwe tool. 
 

4. Procedurele vormvereisten 
 
De deputatie keurde dit verslag goed in zitting van 4 januari 2024. 
 

5. Financiële aspecten 
 
De kosten voor de verlenging van de licentieovereenkomsten voor het IBM Cognos 
Analytics platform als BI-omgeving voor een periode van 1/1/2022 t/m 31/12/2025 
zijn geraamd op een maximumbedrag van 400.000 EUR inclusief btw over de 
periode van 48 maanden en zijn voorzien in de meerjarenbegroting van de 
Stafdienst MCO onder ARK 6130000/01/0112/Organisatiebeheersing. 
 

BESLUIT: 
 
Enig artikel: 
Beslist wordt om in te stemmen met de verlenging van de licentieovereenkomst 
voor het IBM Cognos Analytics platform als BI-omgeving met IBM Belgium bv 
(0405.912.336) van 1 januari 2022 tot 31 december 2025 met een geschatte 
kostprijs voor deze periode van 400.000 EUR inclusief BTW. 
 
Budgetsleutel: ARK 61300000/01/0112/Organisatiebeheersing 
Raming: MJP001171 van Stafdienst Mens, Communicatie en Organisatie. 
 
 
VOORZITTER.- Punt 4/2 van de agenda. Vragen we de goedkeuring. Geen vragen. De stemming 
van punt 4/2 kan starten. Heeft iedereen zijn stem uitgebracht? Einde van de stemming. De 
stemming is als volgt: 32 aanwezigen, 32 ja stemmen. 
 
Goedgekeurd met 32 stemmen ja. 
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6. Interpellaties 

 
Nr. 6/1 van de agenda 

 
Interpellatie betreffende rookvrije provinciale recreatiedomeinen, 

ingediend door Brend Van Ransbeeck (Groen). 
Interpellatie 

 
 
Vanaf 1 januari 2024 zijn de recreatiedomeinen in Oost-Vlaanderen rookvrij. De 
reglementering die daarvoor bestond, werd door deze beslissing uitgebreid en 
versterkt naar alle domeinen. 
 
Ook in onze provincie zijn er al enkele domeinen die een rookvrij beleid hanteren. 
Het Vrijbroekpark in Mechelen heeft sinds 2019 het ‘Generatie Rookvrij’ label. 
Vanaf 1 januari 2022 is Hertberg, als onderdeel van de Merode, volledig rookvrij. 
Vanaf 31 mei 2022 zijn – jammer genoeg – maar enkele zones in het Rivierenhof 
rookvrij. En, vers van de pers: ook De Averegten in Heist-op-den-Berg is sinds 
maandag rookvrij, evenals alle speelpleintjes op Heists grondgebied. 
 
Mijn pleidooi is om het beleid dat we als provincie uitgerold hebben in het 
Vrijbroekpark, Hertberg en nu ook de Averegten, net zoals Oost-Vlaanderen gedaan 
heeft, uit te breiden naar alle recreatiedomeinen in de provincie Antwerpen. 
 
Door een geheel domein rookvrij te maken, maken we duidelijk dat je enkel mag 
roken en vapen in de voorziene rookzones. Op die manier dragen we als provincie 
bij aan een rookvrije generatie. Want de recreatiedomeinen vervullen een sterke 
voorbeeldrol. Hier komen veel kinderen en jongeren, net zoals vele recreanten, 
sporters, mensen die een frisse neus komen halen en ontspannen. Zien roken, doet 
roken. Door onze domeinen rookvrij te maken, vinden kinderen roken minder 
normaal en aantrekkelijk. Hiermee staan we achter de beweging Generatie 
Rookvrij, die rookvrij opgroeien vanzelfsprekend wil maken.  
 
Bovendien moet iedereen op een gezonde manier kunnen genieten van onze 
domeinen. Een rookvrij domein laat mensen inzien dat spelen en genieten van de 
natuur niet samengaan met roken, zeker niet in de buurt van kinderen. 
 
En er zijn nog voordelen. Niet meer roken betekent geen peuken meer. Hierdoor is 
het domein netter en veiliger. Achtergelaten peuken zijn schadelijk voor het milieu 
en brengen brandgevaar met zich mee. 
 
Met deze regel is het niet de bedoeling om rokers te demoniseren. Het doel is 
eerder om kinderen en jongeren het goede voorbeeld te geven. Iedereen is welkom 
op onze domeinen. Ook rokers. Maar wie toch wil roken, kan dit in één van de 
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rookzones doen. Die afgebakende rookzones kunnen aangeduid met pictogrammen 
en aangegeven worden op de plattegronden van de recreatiedomeinen. 
 
Mijn vraag aan de deputatie is heel concreet en duidelijk: stemt de deputatie in met 
een beleid van rookvrije recreatiedomeinen in de provincie Antwerpen? 
 
 
VOORZITTER.- Dan zijn we aan de interpellaties, een interpellatie ingediend door mijnheer 
Van Ransbeeck. Mijnheer Van Ransbeeck aan u het woord. 
 
De heer VAN RANSBEECK.- Goede namiddag beste collega’s, voorzitter, ondervoorzitter, 
mijnheer de griffier, deputatie. 
Vanaf 1 januari 2024 zijn de recreatiedomeinen in Oost-Vlaanderen rookvrij gemaakt. De 
reglementering die daarvoor bestond tot 1 januari, die werd met deze beslissing uitgebreid en 
versterkt naar alle domeinen in Oost-Vlaanderen. Ook in onze provincie zijn er al talloze 
domeinen die een rookvrij beleid hanteren. Het Vrijbroekpark in Mechelen bijvoorbeeld heeft 
sinds 2019 een rookvrij beleid. In 2022 is Hertberg als onderdeel van de Merode rookvrij, in 
dezelfde jaar is ook Rivierenhof gedeeltelijk rookvrij vrijgemaakt. En ook vers van de pers in de 
Averegten in Heist-op-den-Berg is nu ook rookvrij gemaakt en ook alle speelpleintjes op Heist 
grondgebied. 
 
Mijn pleidooi is om het beleid dat we als provincie hebben uitgerold in die parken en ook wat 
dat Oost Vlaanderen gedaan heeft om dat uit te bereiden naar alle recreatiedomeinen in onze 
provincie. Waarom is dat belangrijk, omdat als we domeinen geheel rookvrij maken, dan is dat 
heel duidelijk een signaal naar mensen die dat roken dat dat kan in de voorziene rookzones. Op 
die manier dragen wij als provincie bij aan een rookvrije generatie ook, omdat er veel jongeren 
en kinderen zijn die recreatiedomeinen bezoeken van in onze provincie. En we vervullen 
daarmee een sterke voorbeeldrol. Niet alleen kinderen en jongeren bezoeken de 
recreatiedomeinen natuurlijk, maar ook heel veel sporters, mensen die een frisse neus komen 
halen, die zich komen ontspannen. Zien roken doet roken, dus door onze recreatiedomeinen 
rookvrij te maken, vinden kinderen en andere mensen trouwens het minder normaal en 
aantrekkelijk. Hiermee staan we achter de beweging generatie rookvrij, die rookvrij opgroeien 
vanzelfsprekend wil maken. En bovendien moet iedereen op een gezonde manier kunnen 
genieten van onze domeinen. Een rookvrij domein laat mensen inzien dat spelen en genieten 
van de natuur heel moeilijk samengaan met roken, zeker in de buurt van kinderen. 
 
Een voordeel is dat de domeinen minder vervuild zouden geraken. Want dat wil zeggen geen 
roken is dus ook geen peuken meer die rondslingeren in het domein. Achtergelaten peuken zijn 
schadelijk voor het milieu en brengen ook niet onbelangrijk, brandgevaar met zich mee. Met 
deze regel is niet de bedoeling voor alle duidelijkheid om rokers te demoniseren en te 
culpabiliseren. Is eerder om het goede voorbeeld te geven. Iedereen is welkom op onze 
domeinen, roken kan, zoals in ons voorstel, in een van de rookzones die daar voorzien zijn. Die 
afgebakende rookzones kunnen dan aangeduid worden met pictogrammen, dus communicatie 
aspect van deze maatregelen zijn ook heel belangrijk. Dus mijn vraag naar de deputatie is 
eigenlijk heel concreet en duidelijk stemt de deputatie in met een beleid van rookvrije 
recreatiedomeinen in onze provincie Antwerpen. Dank u wel. 
 
VOORZITTER.- Dank u wel. Gedeputeerde Colson heeft het woord. 
 
Mevrouw COLSON, gedeputeerde - Dank u wel mijnheer Van Ransbeeck, collega's. Eerst en 
vooral toch al blij dat u zegt we gaan de rokers niet helemaal demoniseren. We willen toch niet 
met het belerend vingertje iedereen gaan terechtwijzen, wat niet wil zeggen dat ik uw 
interpellatie niet apprecieer, want er is al heel wat kader denk ik. Voorbije 40 jaar kunnen we 
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wel stellen dat er al heel wat wijzigingen zijn geweest, zowel op mondiaal als op Europees vlak. 
En ook door België dat er geleidelijk aan wel maatregelen zijn ingevoerd om het roken te gaan 
ontmoedigen. Dus ik geef graag toch wel dat kader wat mee. U hebt dat kader verdrag van de 
Wereldgezondheidsorganisatie uit 2003 inzake tabaksontmoediging, op Europees niveau zijn de 
richtlijnen met bepaling productie, presentatie en verkoop van tabak en aanverwante producten. 
En naast de omzetting van die Europese richtlijn zijn antitabakmaatregelen in België dat de 
laatste jaren wel heel sterk verscherpt. Vooral met een wet van december 2009 betreffende een 
algemene regeling voor rookvrije gesloten plaats toegankelijk voor publiek en ter bescherming 
van de werknemers tegen tabaksrook. Onder meer invoering van gestandaardiseerde 
verpakkingen, het verbod op reclame en verkooppunten, het verbod op roken in auto's in bijzijn 
van minderjarigen, verhogen van die leeftijdsgrens en tot slot, is denk ik wel een sterke, is ook 
die prijsstijging algemeen. Interfederale strategie tot 2028 die dan loopt, is voor een rookvrije 
generatie. Die zal bijzondere aandacht besteden aan minderjarigen om hen te gaan beschermen 
tegen zowel actief als passief tabaksgebruik. Want de bestrijding, klopt wel, dat we van het 
tabaksgebruik en de gevolgen daarvan hebben onder meer betrekking op reglementeringen van 
die tabaksproducten, belastingheffing, jeugd en onderwijs, preventie hulp bij stoppen met 
roken, gezondheidszorg, enzoverder. 
 
Ten uitvoering van dit beleid is van essentieel belang om te bepalen welke overheden 
verantwoordelijk zijn voor de uitvoering van alle geplande maatregelen. De strategie zal een 
overzicht moeten geven van de doelstelling, van de acties, van de rollen en de timing. Je hebt 
dan het antitabaksplan van de federale regering. Die wil het rookverbod dat nu al bestaat in 
publieke gebouwen vanaf 2025 uitbreiden naar openbare plaatsen waar veel kinderen aanwezig 
zijn. Denk aan dierentuinen, pretparken, kinderboerderijen, speeltuinen en naast 
sportterreinen. Maar momenteel wachten we daar nog wel op een vertaling van dit plan in een 
wetgevend kader met concrete maatregelen en de mogelijkheden vooral ook tot handhaving. 
Daarnaast bestaat er ook een regelgeving voor een rook- en vuurverbod in de Vlaamse bossen en 
natuurgebieden. In het decreet natuurbehoud sinds 2022, namelijk 8 augustus, is er al een 
algemeen rook- en vuurverbod van kracht gegaan in bepaalde omstandigheden. En deze 
regeling geldt enkel voor terreinen waar een natuurbeheerplan is goedgekeurd. 
 
Dan het bosdecreet dat ook bepaald dat er een vuurverbod in alle bossen mits een aantal 
uitzonderingen bestaat, maar dit betreft dus enkel een vuurverbod en geen rookverbod. 
 
Wat dan rookvrij in onze provinciale domeinen betreft. Je weet dat ons provinciebestuur en de 
provinciale domeinen hier zeer positief tegenover staan. We hanteren hierbij een stapsgewijze 
aanpak, waarbij we gestart zijn met de groendomeinen. De meeste provinciale domeinen hebben 
reeds kleine of grotere stappen gezet richting rookvrije domeinen, met voornamelijk focus op 
plaatsen waar kinderen en jongeren komen. Ik verwijs er terug naar het ontbreken van een 
wetgevend kader en mogelijkheden tot handhaving, maakt dat sommige domeinen nog wel even 
afwachten. Een aantal domeinen zijn dus al wel volledig rookvrij. In provinciale groendomeinen 
Antwerpen is er een rookverbod in alle sport- en speelzones en die zijn allemaal aangeduid via 
bebording die plaatsen, die rookvrije zones. In de provinciale groendomeinen Mechelen is het 
Vrijbroekpark rookvrij. Dat stapte begin deze legislatuur, bij wijze van pilootproject, mee in het 
project generatie rookvrij. Het werd dus volledig rookvrij, met uitzondering van drie aangeduide 
publieke rookzones. Broek De Naeyer en Neteland vallen geheel onder het bosdecreet. Dan gaan 
we naar de Kempen waar dat je deze week inderdaad op het nieuws hebt kunnen zien dat we ook 
in De Averegten stappen hebben gezet met inderdaad twee rookhutten, dus aangeduide plaatsen 
waar dat rokers nog wel terecht kunnen, naar het rookvrij maken van het domein. Hertberg is 
volledig rookvrij sinds 2022 met nog een rookmogelijkheid aan taverne Mie Maan en dat werd 
eveneens gerealiseerd in het kader van generatie rookvrij. In 2024 worden dus de drie andere 
domeinen waar dat we nu gestart zijn met De Averegten ook nog rookvrij gemaakt: dus 
Prinsenpark en Hoge Mouw volgt later dit jaar. In een volgende fase, lees hier dan volgende 
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legislatuur, kunnen al onze provinciale recreatiedomeinen verder aan bod komen. En tegen dan 
is er hopelijk ook meer zicht op een wetgevend kader. 
In het provinciaal recreatiedomein De Lilse Bergen is de omgeving van de speeltuin en de 
kindervijver momenteel reeds rookvrij. Daar is ook die bebording aanwezig op de 
toegangswegen naar die speeltuin. In het Zilvermeer is er momenteel enkel een rookverbod in 
de periodes dat er een vuurverbod geldt, maar men geeft ook daar aan dat men op korte termijn 
dit structureel wil maken voor de hele zone van de dagrecreatie. De Nekker daar loopt een 
sensibiliseringactie om de speeltuin rookvrij te maken. Er wordt ook gevraagd om niet te roken 
in de aanwezigheid of in het zicht van kinderen. Hiervoor is bebording aanwezig. Ook de 
terrassen van de horeca zijn dan rookvrij. Maar het is wel een hele uitdaging om dat verbod te 
handhaven tijdens de zomermaanden. En daar wachten we ook graag verdere wetgeving af om 
nieuwe stappen nog te zetten daarin. De Schorre plaatst men ook weer, in het kader van 
generatie rookvrij, tegen de opening van het recreatieseizoen met de krokusvakantie, bebording 
bij alle speelzones met de boodschap: ‘hier sport en speel of ontdek ik de wereld rookvrij’. En 
deze actie wordt overigens gekoppeld aan de lichtpuntjes tegen kanker. Een campagne van VRT 
en Kom op tegen kanker met een pakkende liveshow op 16 februari in De Schorre. 
 
Kortom, ik denk dat het provinciebestuur zich bij u pleidooi kan scharen, dus kunnen we 
bijtreden om te evolueren naar rookvrije recreatiedomeinen. En meer nog we voeren deze 
doelstelling al stapsgewijs uit in onze groendomeinen en komende legislatuur gekaderd binnen 
een nieuwe wetgeving ook de rest van onze domeinen. Dank u wel. 
 
VOORZITTER.- Dank u wel gedeputeerde Colson. Mijnheer Van Ransbeeck heeft het woord. 
 
De heer VAN RANSBEECK.- Dank u wel gedeputeerde Colson voor het zeer proper overzicht 
van de maatregelen die op dit moment genomen worden. En ook alle wetgevende kaders die er 
op dit moment zijn. Wat betreft wetgevende kaders begrijp ik dat ondersteunend en 
onderbouwend kan zijn in een potentiële beslissing om onze recreatiedomeinen rookvrij te 
maken. Langs een andere kant, Oost-Vlaanderen heeft het wel ingevoerd, ook al ontbreekt dat 
wettelijk kader op dit moment. Dus het kan, ook zonder die bijkomende voorwaarden. Langs de 
andere kant, handhaving is zeker belangrijk, maar ik kan mij wel voorstellen indien dat de GAS-
reglementen van toepassing zijn op handhaving in recreatiedomeinen, ik weet niet hoe dat dat 
concreet zit, maar ik denk dat de meeste GAS-reglementen wel aangepast zijn om ook 
handhaving te kunnen doen in de provinciale domeinen. 
Maar ik ben blij met het antwoord en ik hoop dat er stapsgewijs werk kan gemaakt worden van 
rookvrije recreatiedomeinen. 
 
VOORZITTER.- Dank u wel. Gedeputeerde Colson heeft het woord. 
 
Mevrouw COLSON, gedeputeerde - Ik denk dat wij daar, wat sommige domeinen betreft, 
gewoon versneld acties in hebben genomen en daar ook extra budgetten voor dit jaar zelfs voor 
hebben vrijgemaakt, wat dat betreft. Want dat kost natuurlijk ook geld. Het kan misschien 
allemaal een peulschil lijken, maar het heeft ook wel telkens voor alle groen- en 
recreatiedomeinen een financiële impact en we kunnen overal bordjes zetten maar dat gaat 
bepaalde rokers nog niet tegenhouden. In een bos of in een recreatiedomein lopen mensen 
gelukkig nog wel eens zonder een wachter in de buurt. Dus ook handhaving, ik denk dat we daar 
toch wel voor een stuk zullen moeten rekenen op het gezond verstand van de mensen. Onze 
bebording zal er staan. Dat heb ik u, denk ik, in het overzicht ook duidelijk meegegeven. Maar 
laat ons ook gewoon uitgaan van het gezond verstand van de mensen. Wat GAS betreft, de GAS-
wetgeving, ik denk dat we daar discussies, bijvoorbeeld rond De Nekker al wel eens een aantal 
keer hebben gevoerd dat dat niet evident is om GAS-vaststellers telkens aanwezig te hebben. 
Dus ook daar weer laat ons echt uitgaan van het gezond verstand. Dan hoop ik het ook voor de 
gezondheid van de kindjes door daar niet in de buurt te roken, maar het zal niet evident zijn om 
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mensen te gaan beboeten als ze wel roken op onze domeinen. Dus ja, versnelt wat de 
groendomeinen betreft en recreatiedomeinen zoals gesteld die volgen zo snel mogelijk. 
 
VOORZITTER.- De heer Van Ransbeeck heeft het woord. 
 
De heer VAN RANSBEECK.- Dank u wel, mevrouw Colson. Ik denk dat een communicatie van 
zo'n beleid ook niet beperkt is tot enkel het zetten van borden. Ik denk dat sensibilisering en een 
bredere communicatiecampagne nog een grotere rol speelt dan enkel borden zetten en ik denk 
dat beboeten de laatste stap in het proces zou moeten zijn. Dus een bredere 
communicatiecampagne is zeer belangrijk en dat gaat dan over parkreglementen aanpassen op 
sociale media en op de website regelmatig berichten zetten dat roken niet mag. Dus enkel 
borden zijn goed, maar het zou breder moeten zijn dan dat. Dus ik verwacht ook wel dat dat dan 
ook het resultaat zal zijn. 
 
VOORZITTER.- Mevrouw Colson heeft het woord. 
 
Mevrouw COLSON, gedeputeerde - Ik wil gerust de test eens doen als we aan onze recreatie- of 
groendomeinen gaan staan hoeveel mensen dat effectief de reglementen hebben gelezen. Dus ik 
wil daar gerust de nodige aanpassingen voor doen. Maar het lijkt mij wel een illusie om te 
denken dat iedereen die onze parken bezoekt dat vooraf heeft gelezen. Maar sensibiliseren, denk 
ik dat wij inderdaad doen en telkens als wij inderdaad zo'n campagne aankondigen dan zorgen 
we dat dat ook uitgebreid bekend wordt gemaakt via onze kanalen. Je hebt dat deze week 
kunnen zien verschijnen op de provinciale website, op de website van inderdaad De Averegten, 
dat is in alle kranten geweest, dus dan denk ik dat we wel al sensibiliserend hebben gewerkt deze 
week. 
 

 
Nr. 6/2 van de agenda 

 
Interpellatie betreffende provinciaal waterbeleid, ingediend door Koen 

Dillen (N-VA). 
Interpellatie 

 
 
Zoals reeds gezegd tijdens de budgetbesprekingen, werd ik de voorbije zomer 
tijdens mijn vakantie in Nepal geconfronteerd met enorme overstromingen in 
berggebieden met o.a. aardverschuivingen en verwoestingen van huizen en wegen. 
 
Sindsdien houdt de waterhuishouding op onze planeet en zeker in onze provincie 
me bezig. Goed omgaan met regenwater is essentieel voor onze welvaart en het 
voortbestaan van onze planeet. 
 
We hebben een zeer nat najaar gehad in Vlaanderen, 3 natte maanden met 150% 
van de normale neerslaghoeveelheid. Hierdoor werd de Vlaamse bodem verzadigd 
met regenwater en in november zagen we tijdens piekmomenten van neerslag, 
beelden van overstromingen in de regio van de Ijzer en in december was o.a. de 
Denderregio in Oost-Vlaanderen aan de beurt. Weilanden liepen onder water, maar 
veel erger werden heel wat huizen niet gevrijwaard van water. Ik ontving toen 
weinig berichten van menselijk waterleed in onze provincie. 
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Na de overstromingen ontstond er veel kritiek op de waterbeheerders, vooral het 
provinciale en het Vlaamse niveau moesten het ontgelden. Men had het steeds over 
een tekort aan tijdige investeringen. 
 
Gedeputeerde, hoe zit het met de investeringen onze provincie. Was het louter 
toeval dat onze provincie gespaard bleef? Viel er veel minder neerslag? Hoeveel 
werd er in onze provincie geïnvesteerd? Op welke manier? Zijn we nu veilig voor de 
volgende jaren of is blijvende actie noodzakelijk? 
 
Ik kijk uit naar uw antwoorden. 
 
VOORZITTER.- Dank u wel. We gaan verder naar de volgende interpellatie. Een interpellatie 
van de heer Dillen. De heer Dillen aan u het woord. 
 
De heer DILLEN.- Goedemiddag gouverneur, gedeputeerden, raadsleden, voorzitter. 
Zoals reeds gezegd tijdens de budgetbesprekingen werd ik in de voorbije zomer tijdens mijn 
vakantie in Nepal geconfronteerd met enorme overstromingen in berggebieden. Met onder 
andere aardverschuivingen en verwoestingen van huizen en wegen. Sindsdien houdt de 
waterhuishouding op onze planeet en ook zeker in onze provincie me echt wel bezig. Goed 
omgaan met regenwater, essentieel voor onze welvaart en voor het voortbestaan van onze 
planeet. We hebben een zeer nat najaar gehad in Vlaanderen, drie maanden met 150 procent 
van de normale neerslaghoeveelheid en hierdoor werd de Vlaamse bodem verzadigd met 
regenwater. In november zagen we dan ook tijdens de piekmomenten van de neerslag beelden 
van overstromingen in de regio van de Ijzer en in december in de regio van de Dender in Oost-
Vlaanderen. Weilanden liepen onder water, maar, veel erger, er werden ook heel wat huizen niet 
gevrijwaard van water. 
 
Ik ontving toen weinig berichten van waterleed in onze provincie. Na de overstromingen 
ontstond er veel kritiek op de waterbeheerders. Vooral het provinciale en het Vlaamse niveau 
moesten het ontgelden. Men had het steeds over een tekort aan tijdige investeringen. 
 
Gedeputeerde, hoe zit het met investeringen in onze provincie? Was het louter toeval dat onze 
provincie gespaard bleef? Viel er veel minder regen dan in de andere provincies? Hoeveel werd 
er in onze provincie geïnvesteerd en op welke manier zijn we nu veilig voor de volgende jaren? 
Of is een blijvende actie noodzakelijk? Kijk uit naar uw antwoorden. 
 
 
Mondeling vraag van raadslid Erik De Quick in verband met de wateroverlast in de 

gemeente Lille. 

 

VOORZITTER.- Dank u wel. Aansluitend was er ook nog een mondelinge vraag van mijnheer De 
Quick en die hebben we dan samengevoegd met deze interpellatie. De heer De Quick aan u het 
woord. 
 
De heer DE QUICK.- Mevrouw de gouverneur, voorzitter, deputatie, collega's, tussen haakjes 
mijnheer Dillen. Onze provincie bleef niet gespaard van wateroverlast, want bij de bespreking 
van het meerjarenplan stelde ik op 7 december 2023 al een vraag in verband met het beheer en 
het onderhoud van onze waterlopen. Ik citeerde toen een tekst van de website van de provincie. 
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Ik citeer: waterlopen goed beheren is een uitdaging. Plantengroei, drijfhout en zwerfvuil 
hinderen de afvoer van water. Ook uitgezakte oevers en slechte oeverherstellingen vormen een 
probleem. Jaarlijks worden daarom ruimings- en herstellingswerken uitgevoerd. 
 
Ik vroeg toen waarom worden alle onbevaarbaar waterlopen die onder het beheer van de 
provincie vallen, niet jaarlijks geruimd, zoals vermeld op de website van de provincie. Wat is de 
planning voor het ruimen van deze waterlopen en welke initiatieven zal de provincie 
ondernemen om wateroverlast ten gevolge van achterstallige ruiming te voorkomen of te 
beperken? Waarom worden hier, gelet op de meer en meer voorkomende overvloedige regenval, 
geen bijkomende budgetten voorzien? 
 
Gedeputeerde Jan de Haes repliceerde toen door te stellen dat de waterlopen wel degelijk 
jaarlijks worden geruimd, maar dat dit niet overal kon gebeuren omdat het in bosgebied of 
landelijk gebied niet mogelijk is of slechts moeilijk mogelijk is wegens de slechte 
toegankelijkheid. Bovendien wordt slechts in uitzonderlijke gevallen machinaal geruimd en 
wordt de oeverbegroeiing zoveel mogelijk gespaard. 
 
De Gazet van Antwerpen de dato 3 januari brengt ons echter alweer een verslag van 
wateroverlast, ditmaal aan de Molendreef te Wechelderzande. Het gaat over ernstige 
wateroverlast door verstopte grachten. Ook hier is volgens een buurtbewoner het probleem de 
laatste jaren toegenomen en wordt er niet adequaat gereageerd op meldingen van wateroverlast. 
Het is ook hier meer dan 10 jaar geleden dat de grachten werden gecontroleerd. Er zouden op 
meerdere plaatsen ondergrondse buizen verstopt zijn. Volgens burgemeester Marleen Peeters 
zijn er kort voor Kerstmis inderdaad zaken vastgesteld die niet in orde waren en wordt er zelfs 
niet uitgesloten dat er grachten werden dichtgegooid. Ik citeer haar: De grachten zitten dicht. 
We gaan nu grondig bekijken hoe dat kon gebeuren of iemand ze opzettelijk heeft dichtgemaakt 
of niet. Op deze manier proberen wij de zaak recht te zetten, maar dat heeft tijd nodig. Als er 
effectief moedwillig grachten gedempt zijn, dan moeten wij die inderdaad weer openmaken. En 
de schuldigen daarvan opsporen en ondervragen. 
 
Vandaar mijn vragen aan de deputatie. Is de provincie op de hoogte van dit probleem? Werd de 
provincie bij dit onderzoek betrokken? Hoe is het mogelijk dat de verstoppingen in de 
ondergrondse buizen niet werden ontdekt? Werden er inderdaad grachten dichtgegooid? Zo ja, 
hoe komt het dan dat dit niet werd vastgesteld bij jaarlijkse controles? Welke maatregelen zullen 
worden genomen om deze en gelijkaardige situaties te voorkomen? Ik dank u voor het 
antwoord. 
 
VOORZITTER.- Dank u wel. Gedeputeerde De Haes heeft het woord. 
 
Tijdens de tussenkomst van de gedeputeerde worden begeleidende slides getoond. 
 
De heer DE HAES, gedeputeerde - Dank voor de vragen. Ik zou misschien eerst willen 
antwoorden op de mondelinge vraag. 
 
In uw vraag refereert u naar mijn antwoord van 7 december, dat blijft natuurlijk nog geldig. Ik 
vond alleen een eigenaardigheid in uw vraag dat ik zou gezegd hebben, en dat is waarschijnlijk 
een vergissing van mijn kant, dat er in uitzonderlijke gevallen machinaal geruimd wordt. Het is 
eigenlijk omgekeerd, in uitzonderlijke gevallen wordt er niet machinaal geruimd. Meestal wel 
tenzij het echt niet anders kan, maar dat neemt natuurlijk niet weg dat wij heel uitermate 
bekommerd blijven. 
 
Maar wat het concrete geval betreft van uw vraag, dat is geen provinciale waterloop, dus wij zijn 
daar inderdaad niet van op de hoogte. Wij kunnen daar ook niet op ingrijpen. Dit blijft onder de 
verantwoordelijkheid en ik vermoed dat het over weggrachten gaat. Die zijn dus onder de 
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verantwoordelijkheid van de wegbeheerder in casu de gemeente. Dus eigenlijk is in het artikel 
dat in de krant stond de provincie verkeerdelijk vermeld. 
 
Maar dat neemt niet weg en daar wil ik niks mee zeggen. Want zoals ik zei, we zijn uitermate 
bekommert om alles wat te maken heeft met water, waterbeleid en dan in het bijzonder als het 
gaat over teveel aan water of tekort aan water. Het is dikwijls zoals we merken de laatste jaren 
een versnelling tussen de jojo: tussen te veel en te kort. Het daarom dat ik voorstel dat we eerst 
eens kijken naar die neerslag zoals Koen Dillen het al vermelde. We hebben twee prentjes op de 
kaart en het is inderdaad zo de hoge waterstanden die we onlangs meemaakten of tekort aan 
water. 
 
Het teveel aan water leek wel op de overstromingen of de wateroverlast van 1998. Toen zou ik 
zeggen, hadden we inderdaad wateroverlast want toen liepen honderden huizen onder water in 
onze provincie, wat nu niet het geval is. 
Dus we moeten ook goed kijken naar wat de definitie van wateroverlast is. Het regende veel deze 
winter en in onze provincie ook soms veel en vooral heel intens. Toch was er de perceptie dat het 
elders meer zou geregend hebben dan bij ons en als je eerst de rechtse kaart kijkt dat is de 
absolute regenval, dat is de millimeters die vallen. Dan zie je dat het ook in onze provincie 
Antwerpen heel wat geregend heeft. Maar de linkse kaart is eigenlijk interessanter, want dat is 
de relatieve regenval, dat is de verhouding van wat er nu gevallen is ten opzichte wat er van wat 
er eigenlijk in dezelfde periode gemiddeld zou vallen. Dan zie je dat we inderdaad tot aan 
150 procent meer regen zaten. Natuurlijk wat er gemiddeld valt, dat kennen we, wat er plots valt 
dat weten we pas op het moment dat het valt. Het is natuurlijk op die calamiteiten of die 
uitzonderlijke situaties dat we ons moeten voorbereiden. 
 
We hebben natuurlijk wel een voordeel ten opzichte van bijvoorbeeld De Ijzer of De Vesder. Dat 
is dat er bovenstrooms, wij geen instroom hebben van elders op onze of toch niet in dezelfde 
mate vanuit de bovenstroomse gebieden van bijvoorbeeld Frankrijk of Wallonië, waar ze heel 
bijzondere debieten cadeau krijgen. Dus wij hebben sinds ‘98 en eigenlijk vooral in deze 
legislatuur een heel sterke, excuseer me voor het woord, een stroomversnelling ingezet om te 
investeren in waterbeleid. We hebben echt tientallen miljoenen euro tegen wateroverlast en 
vooral om onze inwoners te beschermen. En zo hebben we 28 overstromingsgebieden 
aangelegd, samen meer dan 1 miljoen kuub water buffer. En hier ziet u een van de meest recente 
dat zijn de Babbelbeekse Beemden in Duffel .Ik nodig u ook zeker uit om eens ter plekke te gaan. 
Zoals je hier kan zien in plaats van een rechte beek die erachter doorliep, is dat nu een hele grote 
meander geworden. Die meander heeft verschillende functies tezelfdertijd. Hij kan meer water 
bufferen in de gracht. Het water loopt trager af op momenten dat het zeker niet moet weglopen 
in drogere periodes, maar ook in nattere periodes. Want achter aan de uitloop van die 
Babbelbeekse Beemden, ja, u kent de situatie Lili, daar staan ook huizen en dus er is ook meer 
insijpeling en bovendien kan het ganse gebied dat heel goed bufferen. 
 
Ik geef een ander voorbeeld: het Laakland in Beerse. Dat is anderhalf hectare, 11.000 kuub 
waterbuffer. Dat is eigenlijk bovendien ook recreatief ingericht. Dit is nu nog van bij de opening 
dus dat ziet er nog wel bricolage uit omdat er gegraven is, maar dat gebied heeft dus 
verschillende functies. Het is water, het is natuur, maar ook de mens kan er terecht. Zoals u kan 
zien is dit een foto die we genomen hebben bij de opening ervan. Al betwijfel ik of dat je nu van 
een opening kunt spreken op een moment dat je zo een bufferbekken opent, want dan zou het 
direct moeten vollopen. Maar op een bepaald moment is het wel echt opengegaan want dat is 
datzelfde bekken. Hier is er natuurlijk iets minder sprake van recreatie en meer van water. Maar 
zoals u kan zien, doet die buffer zijn werk. We hebben verschillende types van investeringen in 
bufferbekkens. 
 
Ik geef een voorbeeld van iets minder pittoresk weliswaar. Dat is het bufferbekken op de 
Goorloop in Heist-op-den-Berg. Ik moet nu zeggen Heist-op-den-Berg maar eigenlijk is dat aan 
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de grens van Westerlo en dicht bij de het centrum van Hulshout, toevallig nog Heist-op-den-
Berg. Het is minder pittoresk, maar wel heel functioneel aangelegd. Ik heb helaas geen luchtfoto 
van de natte periode, maar wat u op deze foto wel kan zien dat is dat dat heel functioneel is in 
het vrijwaren van de overstromingen van het achterliggend, of het ja zoals u kan zien achterop 
de foto, industriegebied. 
 
Een heel mooi, zou ik zelf zeggen, bufferbekkens overstromingsgebied zijn de Jutse Plassen. 
Koningshooikt-Lier voor degenen die het kennen, waar echt niet alleen meer ruimte aan water 
gegeven is maar waar we de Itterbeek als beekvallei hebben heraangepakt. De Itterbeek, die 
overigens richting Duffel ook loopt en daar met pompen in de Nete moet gepompt worden. Maar 
achter deze uitkomst, u ziet het niet op de foto, maar links in de punt loopt de Itterbeek onder de 
straat en daarachter is een grote woonwijk die regelmatig onderliep. Met het aanleggen van deze 
Jutse Plassen is die waterbedreiging voor de bewoners weg. 
Het bekken zelf, je moet er echt eens naartoe gaan, is wel echt een prachtig bekken geworden. Je 
kan er rondwandelen. Het is eigenlijk stukje natuurreservaat voor degenen die het kennen, 
zullen dat kunnen beamen. Het is echt prachtig. Ook dit heeft zijn werk gedaan tijdens de laatste 
weken van december en het begin van januari. Dat zijn diezelfde Jutse Plassen. Het is geen 
luchtfoto, maar u krijgt een beeld van hoe hoog het water stond, hoe hoog het gebufferd is om 
dan weer traag af te voeren. Ik merk echt op, het is prachtige natuur, maar ook biodiversiteit en 
er komen heel wat vogels, bijzondere vogelsoorten op af. Er staat ook trouwens een kijkhut, zij 
het dat die op het moment van deze foto niet echt toegankelijk was vanwege iets te veel water. 
 
Naast al die overstromingsgebieden is het natuurlijk de bedoeling dat wij systematisch het water 
meer ruimte geven. Dat doe je natuurlijk door proberen, zoals ik vorige keer zei, het water zoveel 
mogelijk hogerop in de stroomgebieden op te houden, om het te veel aan afstromen te 
vermijden. Dat is integraal en daarom zeg ik dat ook mijnheer De Quick, dat ook een gracht is 
belangrijk. We plaatsen daar met verschillende projecten stuwtjes in de grachten, we proberen 
bossen om te vormen tot waterdragende bossen om daar het water op te houden, te laten 
infiltreren en heel belangrijk is die beekvalleien te herstellen. Want op een moment dat er echt 
veel water is moet je natuurlijk vermijden dat het water ook te snel naar de rivieren stroomt. Om 
een beeld te geven van de Grote Nete in Itegem, als u goed kijkt, ziet u mijn huisje daar links 
achter ergens staan. We stonden nog droog, maar op dat moment is dat niet onbelangrijk 
geweest, dat daar echt kon gebufferd worden dat die beekvalleien, want het is niet alleen die 
Nete zelf, maar het is alles wat daarnaartoe stroomt, van gracht tot beek tot aan de rivier dat 
belangrijk is om integraal te benaderen. Daarom hebben we ook een dienst integraal 
waterbeleid. 
 
Het heeft ook geleid, ik heb er geen foto van bij, om op bepaalde momenten zelfs te zeggen dit 
kunnen we nu niet oplossen zonder dat we een bepaalde woning moeten opkopen. In de buurt 
van de Tappelbeek in Kessel, Nijlen eigenlijk, Emblem bijna, hebben we inderdaad een aantal 
woningen opgekocht. Het is elders ook nog gebeurd. Dat zijn spijtige beslissingen maar op een 
bepaald moment stellen we vast en dat weten we allemaal, de ruimtelijke ordening in 
Vlaanderen is van die aard dat we daar nog gevolgen van dragen. Maar dat betekent wel dat we 
dat ook durven doen. En we hebben zo eigenlijk al in onze aanpak deze legislatuur, het jaarlijks 
budget om waterbuffering, om waterbeleid te doen, verhoogd naar 4 miljoen euro investeringen 
per jaar. We hebben eigenlijk met af en toe nog bij geïnvesteerd zo zijn dat we toch al aan een 
25 miljoen zitten om structurele maatregelen te nemen. 
Zoals ik zei, de overstromingsgebieden en het herstel van de riviervalleien en de beekvalleien 
zijn daar de beste voorbeelden van. 
 
Maar ik ben de eerste om te zeggen dat we niet op onze lauweren mogen rusten. Zoals je hier 
ziet, ik weet niet of jullie ’t Schipke kennen in Herenthout? Een foto met redelijk veel water 
aanwezig. We weten ondertussen dat de klimaatverandering echt een jojo is. Er is veel droogte 
en plots dan weer meer water maar we werken op verschillende vlakken. Naast die 
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overstromingsgebieden hebben we natuurlijk een grote verantwoordelijkheid in het aanleggen 
en onderhouden van pompinfrastructuur. Want als het water er echt is en het moet weg dan 
moet je pompen en daar hebben we ook heel wat in geïnvesteerd. En dan ten slotte, onze dienst 
is ook heel actief in het kader van het advies verlenen, om daar te zeggen, waar er nog kan 
gebouwd worden, waarom er ergens niet kan gebouwd worden? Wij hebben ook een provinciaal 
meetnet aangelegd. Er zijn nu al een 100-tal digitale pijlmeters die echt online hangen. Zodanig 
dat we echt heel goed kunnen zeggen wanneer het water te laag is, wanneer het te hoog staat, 
wanneer moet er waar ingegrepen worden en dat is heel handig bij wateroverlast of zeker ook in 
droogtesituaties. 
 
We hebben ook heel wat ploegen op de baan en hebben ook heel wat budgetten voor aannemers 
in te schakelen. Wanneer het gaat, niet alleen over herstel of herwaarderen van de beekvalleien, 
maar gewoon over onderhoud. Onderhoud dat betekent dan maaien, dat betekent slib ruimen 
en dat betekent soms ook dammen van bevers gaan aftoppen of doorsteken. Alhoewel wat dat 
laatste betreft, dat wij dat alleen maar kunnen doen in heel, heel uitzonderlijke situaties. Want 
eigenlijk de bever, behoort die tot een soortbeschermingsprogramma en moeten we wel telkens 
een soort afwijking op het verbod vragen. Maar het gebeurt en ik weet dat er soms wel wat 
commotie rond is. De ene vindt dat dat niet mag, de andere vindt dat dat veel strenger moet. 
 
Maar wij doen dat heel weloverwogen en sta mij toe om van deze gelegenheid eigenlijk een 
beetje misbruik te maken om onze mensen van onze dienst integraal waterbeleid echt wel eens 
te bedanken. 
Want wat u niet weet, is dat bijvoorbeeld zij eigenlijk altijd ter plekke gaan, dat zij altijd 
onderweg zijn, zowel preventief als reactief. Bijvoorbeeld de laatste weken tussen Kerst en 
nieuwjaar waren ze allemaal op de baan, terwijl iedereen rustig thuis zat te kijken hoe erg het 
elders was, waren zij in het oog aan het houden hoe het in onze provincie verliep. Ze staan altijd 
paraat en ik denk dat het echt een inspanning is die zij leveren. Dankzij hen moet ik toegeven, 
dankzij alle inspanningen die er geweest zijn, hebben wij in onze provincie geen echte 
problemen gehad met wateroverlast. Er is wel een akker ondergelopen, er zijn tuinen 
ondergelopen, er zijn mensen die water in hun kelder hadden, maar als we dan gaan nakijken, 
dat water in de kelder is gewoon grondwater dat is geen overstromingswater, het heeft veel meer 
te maken met grondwater. Zoals ik zei die yin en yang van droogte periodes en natte periodes 
dat is niet gemakkelijk en ik heb de overtuiging dat dat de komende jaren niet gemakkelijker zal 
worden. Integendeel, en dat maakt ook dat we echt moeten nadenken over een groot integraal 
aanpak waar we heel veel partners samenbrengen. 
 
En bij wijze van afsluit en dan kijk ik uit naar uw vragen. Alhoewel dat ik hoop dat ik redelijk 
volledig heb geantwoord. Bij wijze van afsluiting zou ik een filmpje willen laten zien. Wij hebben 
de gebiedscoalitie rond de Grote Nete, waarom een gebiedscoalitie, omdat natuurlijk, je hebt de 
Grote Nete als bevaarbare waterloop maar veel belangrijk is al wat daarnaast ligt. Daar rond ligt 
in heel de vallei in de breedte, niet in de lange smalle strook zoals u kan zien op deze foto. Al is 
het wel een heel brede vallei en ik ga een filmpje laten zien. Ook over Itegem natuurlijk, het 
centrum van de wereld. Dit zijn de opnames uit 2022 die wij gebruikten in ons filmpje over de 
gebiedscoalitie. U zag hoe droog het was, dit zijn de opnames van vandaag, dezelfde regio. U ziet 
hoe nat het kan zijn, u ziet de yin en yang van droogte versus nat.  
Ik denk dat die beelden voor zich spreken. Daar stond voor alle duidelijkheid geen enkel huis 
onder water. 
 
VOORZITTER.- Dank u wel gedeputeerde De Haes. Mijnheer Dillen heeft het woord. 
 
De heer DILLEN.- Dank u wel gedeputeerde, dank voor de uitgebreide uitleg inderdaad. Nu ja, 
ik ben wel tevreden met de inspanningen die er geleverd zijn door de provincie. Ik woon nu 
36 jaar aan de rand van het natuurdomein in Mol-Rauw. Ik heb daar mijn looptour, ik heb mijn 
wandeltour, ik kan daar sinds december niet meer door en nu nog steeds niet. Staat nog 
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allemaal onder water, maar inderdaad ook geen huizen die onder water staan. Dus ja, ik kan 
alleen maar beamen Itegem, centrum van de Kempen als ik zo hoor en van de wereld zelfs. Mol-
Rauw, ik denk dat het goed gebufferd is en ik hoop dat er verder gewerkt wordt op deze manier 
dank u. 
 
VOORZITTER.- Dank je wel. Als er geen tussenkomsten meer zijn, dan kunnen wij het openbare 
gedeelte afsluiten. En dan vraag ik aan de mensen in de zaal om de zaal te verlaten. Dank u wel 
voor uw aanwezigheid. 
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7. BESLOTEN VERGADERING 

 
Nr. 7/1 van de agenda 

 
Provinciale Commissie voor Ruimtelijke Ordening (Procoro): wijziging 

samenstelling. Goedkeuring. 
Verslag van de deputatie 

 
Men gaat over tot de geheime stemming. 33 leden nemen eraan deel. Er zijn 
32 stemmen ja, bij 1 onthouding, zodat het voorstel is goedgekeurd. 
 
 
De vergadering wordt gesloten om 15.42 uur. 
 


